
   
 
 2024-11-18 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nackasalen, Nacka stadshus, den 18 november 2024, kl. 09:00 – 21:29 

Sammanträdet ajournerades kl. 16:39-16:50. 

 
 

Utses att justera Hans Peters (C)  
§§ 172-183 (block 1-5 § 183) 
Henrik Frank (S)  
§§ 172-183 (block 1-5 § 183) 
              

Agnes Palinski (M) 
§§ 183-186 (block 6-10 § 
183) 
Helena Westerling (S) 
§§ 183-186 (block 6-10 § 
183) 
 

 
Paragrafer  

 
§§ 172-186 

 

Justeringsdatum  19 november 2024 §§ 174-176 
(omedelbar justering) 
26 november 2024, §§ 172-173, 
177-186 

 

   

Underskrifter Sekreterare  

  Anna Guteland                    Carin Arbell 

 Ordförande  

  Eva Öbom Ekdahl 

 Justerande  

  Hans Peters                         Henrik Frank                               

  Agnes Palinski                     Helena Westerling                      
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, avseende §§ 174-176. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 2024-11-18 
Anslaget sätts upp 2024-11-19 
Anslaget tas ned 2024-12-11 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Rättelse 2024-11-28 av § 181 

Sammanträdesdatum 2024-11-18 
Anslaget sätts upp 2024-11-27 
Anslaget tas ned 2024-12-19 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X  Ej § 180 

p.g.a. jäv 

Elisabet Engström T  

Richard Herrey X  §§ 172-183 

(block 2) 

Filippa Althoff T  

Filip Wiljander  X   Johan Hiller T  

Eva Öhbom Ekdahl X   Oskar Rosell -  

Peter Zethraeus  X   Pernilla Hsu Båberg N §§ 183 (block 

4) -186 

Eivor Örenmark X   Noa Cortinez Samenius T  

Oliver Rykatkin X   Christina Rinman -  

Cecilia Gardner Larsson -   Christian Listérus N  

Christina Ramm-Ericsson X  §§ 183 - 186 Camilla Boström T  

Mikael Sandström    Tim Sundberg N  

Helene Skantze -      

Andreas Brännström -      

Agnes Palinski X      

Anders Bruhn  X      

Tobias Nässén X      

Frank Svensson  X      

Bo Bergkvist X       

Dominique Faymonville X      

Angela Berglund X  §§ 172-183 

(block 3) 

   

Per Norling X      

 Centerpartiet (C) 
Johan Krogh X  Ej § 180 

p.g.a. jäv 
Håkan Ekengren T  

Emma Eide  X   Birgitta Rönnqvist -  
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Hans Peters X   Caroline Westerståhl T  

Christine Lorne X  §§ 172-183 

(block 2) 

   

Martin Hedman X  §§ 183 (block 

8) - 186 

   

  
Liberalerna (L) 

Gunilla Grudevall-Steen X   Charlie Hedhav -  

Monica Brohede Tellström X   Maria Lidzell N  

Martin Sääf X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Martin Gunnesson N  

Anders Tiger X   Jonathan Lindgren N  

 Socialdemokraterna (S) 
Johanna Kvist  X   Lovisa Emanuelsson T  

Andreas Andersson  X   Anders Dorby N  

Gunnel Nyman Gräff  X   Moska Hassas N  

Espen Bjordal X   Emelie Norborg Friberg -  

Maria Raner X   Stefan Hult N  

Henrik Unosson X   Ej § 180 p.g.a. 

jäv 

Eva Berg Arbro N  

Majvie Swärd  X   Godwyll Osei-Amoako N §§ 183 (block 

3) -186 
Mattias Qvarsell  X  §§ 172-183 

(block 4) 
   

Alva Dahn X      
Håkan Athari Håkansson X      
Henrik Frank X      
Helena Westerling X      
Magnus Duvnäs X      

 Nackalistan (NL) 
Konstantinos Irina X   Päivi Dahlin T  
Mikael Carlsson  X   Bosse Ståldal (-) N  
Lina Olsson  X   Annette Backlund -  
YuSie Rundkvist Chou  X   Maria Fernstedt (-) -  
Lamin Jatta Modigh X      
Christina Ståldal (-) X      
Kristina Granlund X      
 Sverigedemokraterna (SD) 
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Esa Örmä X   Markus Wiechel -  
Leonid Yurkovskiy X   Danuta Knapp -  
Lars Alexandersson X      
Stephan Andersson  X      

 Vänsterpartiet (V) 
Alena Jukic X   Emma Bonér N  

Lisa Rasmussen X   Amanda Sandholm -  

Tomas Ottosson X      
Jan Salomonsson X      

 Miljöpartiet (MP) 
Desha Svenneborg X   Andreas Jakobsen Rydstedt T §§ 172-183 

(block 4) 

Lisskulla Zayane X  §§ 183 (block 

5) - 186 

Maria Bang N §§ 182-186 

Joel Lallerstedt X      
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§  172  

Val av justerare 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Hans Peters (C) och Henrik Frank (S) att justera §§ 172-
183 (block 1-5 av § 183) samt åt Agnes Palinski (M) och Helena Westerling (S) att justera §§ 
183-186 (block 6-10 av § 183) i protokollet, tillsammans med ordföranden. Justeringen äger 
rum den 18 november 2024 och den 26 november 2024. 

 

- - - - - 
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§  173 KFKS-2024-00005 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar  
samt meddelanden och tillkännagivanden 
 

Beslut 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2024-11-18 

Skrivelser från revisorerna 
C1 Revisionsskrivelse 3 2024 Fokusområden och indikatorer 
C2 Revisionsrapport 3 2024 Granskning av fokusområden och 
indikatorer 
D1 Revisionsskrivelse 4 2024 Delegerat ansvar och 
befogenheter 
D2 Revisionsrapport 4 2024 Granskning av delegerat ansvar 
och befogenheter 
Revisionsskrivelse Digital tillgänglighet och digitalt utanförskap 
Bilaga Digital tillgänglighet och digitalt utanförskap. 
Sammanställning av svar på revisorernas frågor till Seniorrådet 
och Tillgänglighetsrådet 

Övrigt 
Styrelseprotokoll Käppalaförbundet 2024-10-15 
Justerat Styrelseprotokoll VärNa 11 september 2024 
Signerat Styrelseprotokoll VärNa 23 oktober 2024 
Kungörelse Käppalaförbundets förbundsfullmäktige den 5 
november 2024 

 

 

- - - - - 
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§  174 KFKS-2022-00729 

Avsägelser 

Beslut 
1. Begäran om entledigande beviljas. 

2. Kommunfullmäktige hemställer hos Länsstyrelsen om ny sammanräkning efter 
Amanda Sandholm (V). 

3. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
Nedan avsägelser har inkommit under perioden 2024-10-15 – 2024-11-15. 

Avsägelse från/ 
avslutat uppdrag 

Nämnd/styrelse och 
period 

Lennart Örenmark (M) Ersättare Nacka Energi AB 
t.o.m. 2025-04-12 
 

Lennart Örenmark (M) Ersättare Nacka Energi 
Försäljnings AB t.o.m. 2025-
03-29 

Anna Kjellin Flory (M) 

 

Ledamot Nacka Energi AB 
t.o.m. 2025-04-12 

Anna Kjellin Flory (M) 

 

Ledamot Nacka Energi 
Försäljnings AB t.o.m. 2025-
03-29 

Charlie Hedhav (L) 

 

Ledamot 
Utbildningsnämnden t.o.m. 
2024-12-31 

Albin Sundberg (M) 

 

Ersättare kulturnämnden 
t.o.m. 2024-12-31 

Leila Swartling (MP) Ersättare 
utbildningsnämnden t.o.m. 
2024-12-31 

Amanda Sandholm (V) Ersättare i 
kommunfullmäktige t.o.m. 
2026-10-14 
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- - - - - 
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§  175 KFKS-2022-00729 

Fyllnadsval, tidigare bordlagda 
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar om fyllnadsval enligt sammanställningen nedan. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
Sammanställning fyllnadsval. 

Nämndeman t.o.m. 2027-12-31 Bordläggning (S) 

 

 

 

- - - - - 
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§  176 KFKS-2022-00729 

Fyllnadsval 
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar om fyllnadsval enligt sammanställningen nedan. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
Sammanställning fyllnadsval. 

  

Ersättare Nacka Energi AB 
t.o.m. 2025-04-12 

Christina Rinnman (M) 

Ersättare Nacka Energi 
Försäljnings AB t.o.m. 2025-
03-29 

Christina Rinnman (M) 

Ledamot Nacka Energi AB 
t.o.m. 2025-04-12 

Lennart Örenmark (M) 

Ledamot Nacka Energi 
Försäljnings AB t.o.m. 2025-
03-29 

Lennart Örenmark (M) 

Nämndeman t.o.m. 2027-12-
31 

Bordläggning (KD) 

Ledamot 
Utbildningsnämnden t.o.m. 
2024-12-31 

Bordläggning (L) 

Ersättare kulturnämnden 
t.o.m. 2024-12-31 

Tilda Hermansson (M) 

Ersättare 
utbildningsnämnden t.o.m. 
2024-12-31 

Bordläggning (MP) 

 

 

- - - - - 
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§  177 KFKS-2024-01008 

Revidering av reglementen  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

Kommunfullmäktige antar revidering av reglementen i enlighet med bilagorna 1-3 till 
tjänsteskrivelse daterad den 30 september 2024 med följande ändring i reglementet för 
nämnden för arbete och försörjning: 

§2B ändras till följande:  
Nämnden för arbete och försörjning ansvarar för följande uppgifter, i syfte att förbättra 
matchningen mellan arbetskraftens kompetens och arbetsmarknadens behov. 

1. Stötta individer på väg ut på arbetsmarknaden och ge vägledning för att matcha deras 
kompetenser med arbetsmarknadens behov. 

2. Att, i samverkan med andra kommuner, arbeta med dimensionering inom yrkesvux för 
att erbjuda nackabor kommunal vuxenutbildning anpassad till arbetsmarknadens 
behov.   

Revideringarna träder i kraft den 1 januari 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
En översyn av nämndernas reglementen har genomförts. Syftet med översynen är att 
säkerställa att reglementena ligger i linje med Mål och budget samt att de är uppdaterade 
utifrån nämndernas olika ansvarsområde och gällande lagstiftning. Följande 
nämndreglementen föreslås revideras; kommunstyrelsen, natur- och trafiknämnden samt 
nämnden för arbete- och försörjning.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 30 september 2024 

1. Kommunstyrelsens reglemente med förslag på ändringar  

2. Nämnden för arbete och försörjnings reglemente med förslag på ändringar 

3. Natur- och trafiknämndens reglemente med förslag på ändringar  

4. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden  

Yrkanden 
Oliver Rykatkin (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av YuSie Rundkvist Chou (NL), 
Christina Ståldal (-) och Tomas Ottosson (V), bifall till eget förslag enligt följande: 

”Kommunfullmäktige antar revidering av reglementen i enlighet med bilagorna 1 och 
3 till tjänsteskrivelse daterad den 30 september 2024 samt i enlighet med bilaga 2 med 
ändringar att nuvarande punkter under avsnitt B behålls och att föreslagen ny punkt 
2 tillförs som punkt 4 samt att nuvarande punkter under I och J behålls. 
Revideringarna träder i kraft den 1 januari 2025.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag 
samt yrkandet från Gunnel Nyman Gräff (S). Ordföranden ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag. 

 

- - - - - 
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§  178 KFKS-2024-00934 

Fastställande av avgäld för småhustomrätter i Östra 
Stensö och Kolarängen i Älta 
Fastigheter Älta 25:10, m.fl.  
Fastigheter Älta 25:10, m.fl. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1. Kommunfullmäktige fastställer årliga tomträttsavgälder enligt bilaga 1 till 
fastighetsenhetens tjänsteskrivelse den 12 september 2024 att gälla från och med 
den 1 mars 2026 och under kommande tioårsperiod.  

Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt ovan, hade kommunstyrelsen 
tidigare för egen del beslutat följande. 

a.  Kommunstyrelsen ger i uppdrag till gruppchef för mark-och fastighetsutveckling inom 
fastighetsenheten att för kommunens räkning underteckna överenskommelserna om 
omreglering av tomträttsavgälder. 

b.  Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hen i sitt ställe sätter, att föra 
kommunens talan i domstol i mål om omreglering av de av kommunfullmäktige 
fastställda tomträttsavgälderna. 

Kommunstyrelsen hade tidigare för egen del beslutat följande. 

c.  Kommunstyrelsen fastställer friköpspriset till 50 procent av fastigheternas 
marktaxeringsvärde, enligt bilaga 1 till fastighetsenhetens tjänsteskrivelse den 12 
september 2024. Friköpspriset förutsätter att framställan görs senast den 31 december 
2026 och av att tomträttshavare skickat in undertecknat köpekontrakt till kommunen 
senast 12 månader efter nämnda tidpunkt. 

d.  Under förutsättning av beslut enligt punkt c ges gruppchef för mark- och 
fastighetsutveckling inom fastighetsenheten i uppdrag att för kommunens räkning 
underteckna avtalen om friköp. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun upplåter mark med tomträtt för sextiofyra småhustomträtter i områdena 
Östra Stensö och Kolarängen i Älta. Tomträtternas avgäldsperiod löper på tio år och 
innevarande period löper ut den 28 februari 2026. Senast ett år före nämnda tidpunkt kan 
parterna träffa överenskommelse om ny avgäld. Nuvarande avgälder varierar mellan 14 000 
och 30 000 kronor per år beroende på område och areal. Nya avgälder fastställs mellan 
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cirka 14 000 och 47 000 kronor per år att gälla för nästkommande avgäldsperiod från och 
med den 1 mars 2026. Avgälderna har beräknats med utgångspunkt i 50 procent av 
gällande marktaxeringsvärde och enligt rättspraxis med en avgäldsränta om 3 procent. 
Beslutet innebär en årlig intäkt till kommunen om 1 607 020 kronor, vilket är en ökning 
med 405 520 kronor från tidigare avgäldsperiod, för kommande tioåriga avgäldsperiod. 
Tomträttshavare ska ges möjlighet att friköpa sina tomträtter till 50 procent av gällande 
marktaxeringsvärde under förutsättning av att framställan om friköp görs senast den 31 
december 2026 och av att tomträttshavare undertecknat köpeavtal senast 12 månader efter 
nämnda tidpunkt. Om tomträtterna friköps förlorar kommunen en årlig intäkt från 
tomträttsavgälden, men får engångsintäkt på mellan 457 500 och 1 579 500 kronor per 
tomträtt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten daterad den 12 september 2024 

Bilaga Tomträttsavgälder och friköpspris 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 



 
19 (76) 

 2024-11-18 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  179 KFKS-2024-01001 

Ändring av parkeringsavgifter i Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

Kommunfullmäktige beslutar att ändra och utöka parkeringsavgifter på allmän plats i 
Nacka kommun enligt tjänsteskrivelse daterad den 7 oktober 2024. Beslutet innebär en 
ändring av tidsramen för parkeringsavgifter och att det tillkommer nya taxor samt 
taxeområden. 

Sammanfattning av ärendet 
I takt med att Nacka växer blir både trafikmiljön och bostadsområdena allt tätare, särskilt i 
de lokala centrumområdena som till exempel Orminge, Ektorp och Älta. För att lösa trafik- 
och parkeringsutmaningar i Nacka kommun behövs en ändamålsenlig reglering av 
parkeringsplatser. Genom att ändra och utöka parkeringsavgifter kan trafikflöden, tillgång 
och användning av parkeringsplatser påverkas. Regleringen bidrar till att förbättra 
trafiksäkerheten, tillgängligheten och framkomligheten. 

Det är viktigt att understryka att det beslutade förslaget inte innebär att alla förändringar 
kommer att implementeras omedelbart, utan snarare ger verksamheten möjlighet att 
genomföra förändringar successivt utifrån aktuella behov. Vidare är det centralt att klargöra 
att den föreslagna avgiftsregleringen inte medför att parkeringsavgifter kommer att införas i 
hela kommunen, och inte heller i samtliga delar av de taxeområden som visas på kartan 
nedan. Parkeringsavgifter kommer att införas enbart på utvalda platser inom de markerade 
taxeområdena, där det finns behov för att ordna trafiken. 

Enligt Nacka kommuns parkeringspolicy ska allmän plats regleras för att prioritera 
korttidsparkering, leveranser och angöringsmöjligheter. Avgifter ökar omsättningen av 
parkeringsplatser och förbättrar tillgängligheten. Det finns även behov av att dela in 
boendeparkeringar i olika områden och införa nya boendeparkeringsområden med 
reducerad taxa. 

Långtidsparkering bör ske på kvartersmark, medan korttidsparkering för snabba ärenden 
bör ske på allmän plats. En prisskillnad mellan dessa parkeringsplatser kan leda till att 
boende väljer kvartersmark, vilket minskar efterfrågan på allmänna parkeringsplatser. Det 
vill säga att om priset för parkering är högre på allmänna parkeringsplatser väljer boende att 
parkera på kvartersmark. 

Behovet av parkeringsplatser varierar beroende på fordonstyp och användningsområde. 
Det finns ett behov av fler avgiftsbelagda parkeringsplatser för tvåhjulig MC, moped klass 
1, bussar, lastbilar och laddplatser. Vid natur- och friluftslivsområden är efterfrågan på 
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parkeringsplatser hög under vissa tider och säsonger. Genom att införa avgifter i 
kombination med tidsreglering kan tillgängligheten ökas och fler kan använda 
parkeringsplatserna. 

Att införa parkeringsavgifter och tidsreglering är ett effektivt sätt att anpassa parkeringen 
till tider med hög efterfrågan. Genom att ändra tidsramen för parkeringsavgifterna kan 
högre omsättning uppmuntras, vilket minskar antalet långtidsparkering på allmän plats samt 
bidrar till hållbart resande. Förslaget är att avgiftsbelägga parkeringsplatser inom tidsramen 
07.00–19.00 på vardagar och inom tidsramen 11.00–17.00 dag före helgdag. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 7 oktober 2024 

Bilaga 1 Protokollsutdrag natur- och trafiknämndens sammanträde den 24 september 2024 
§ 161 Ändring av parkeringsavgifter i Nacka kommun.  

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Mikael Carlsson (NL) 
och Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Joel Lallerstedt (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till förslaget 
i tjänsteskrivelsen (NTN-2024-00131) till natur och trafiknämndens sammanträde den 24 
september 2024. 

Esa Pekka Örmä (SD) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag.  

Johan Krogh (C) yrkade avslag på Esa Pekka Örmäs (SD) avslagsyrkande.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag, 
Joel Lallerstedts (MP) förslag och förslaget om att avslå förslaget.   

Ordföranden ställde först förslagen mot varandra och konstaterade att kommunfullmäktige 
hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärdes och verkställdes.  

Ordföranden utsåg kommunstyrelsens förslag till huvudförslag. För framtagande av 
motförslag ställdes följande voteringsproposition som godkändes: ”Den som bifaller Joel 
Lallerstedts (MP) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner NEJ så har 
kommunfullmäktige beslutat att Esa Pekka Örmäs (SD) förslag ska vara motförslag.”  

Vid voteringen avgavs 7 ja-röster och 4 nej-röster. 50 ledamöter avstod från att rösta. 

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 1 
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Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige beslutat att Joel Lallerstedts (MP) 
förslag ska vara motförslag till kommunstyrelsens förslag.  

Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot förslaget från Joel Lallerstedt 
(MP) med följande voteringsproposition: ”Den som bifaller kommunstyrelsens förslag 
röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner NEJ så har kommunfullmäktige beslutat i 
enlighet med förslaget från Joel Lallerstedt (MP).”  

Vid voteringen avgavs 50 ja-röster och 7 nej-röster. 4 ledamöter avstod från att rösta. 

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 2 

Ordförande konstaterade att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckning 
Peter Zethraeus lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna.  
Nu inför vi möjligheten att ta ut parkeringsavgifter i hela Nacka. Syftet med det är att skapa 
framkomlighet och att kunna säkerställa att parkeringsytor används effektivt. Det är INTE 
detsamma som ett införande av parkeringsavgifter, utan en möjlighet att göra det, på de 
ställen och vid de tillfällen då det är relevant. Enligt lagstiftningen Lagen (1957:259) om rätt 
för kommun att ta ut avgift för vissa upplåtelser av offentlig plats med mera så får 
parkeringsavgifter enligt §2 endast införas för att "ordna trafiken", inte av andra 
anledningar.  

Det ska vara vårt rättesnöre. Vissa avgifter höjs mot tidigare, men Nacka ligger fortfarande 
lågt jämfört med andra kommuner. Rätt avgift för parkering bör vara så lågt som möjligt, 
men tillräckligt högt för att säkerställa att det alltid finns en ledig plats.  

Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
Centerpartiet välkomnar översynen av parkeringsavgifterna. Det är bra att det öppnas upp 
en möjlighet att införa parkeringsavgifter i hela kommunen. Syftet är att bättre kunna 
hantera och reglera problematiska parkeringssituationer. Vi vill understryka att 
avgiftsverktyget endast ska användas där det är motiverat. Vidare är det bra att avgifterna 
justeras upp för den kommunala markparkeringen så att de inte ska konkurrera ut de 
privata garagen. Nackas gatuutrymme kan användas till mycket bättre saker än stillastående 
bilar. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
Nackalistan förstår behovet av att ändra och utöka parkeringsavgifterna i Nacka kommun 
för att möta ökade trafik- och parkeringsutmaningar i takt med kommunens tillväxt. Vi 
stödjer de föreslagna åtgärderna som syftar till att förbättra trafiksäkerhet, tillgänglighet och 
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framkomlighet, särskilt genom att differentiera avgifterna mellan korttids- och 
långtidsparkering samt genom att införa nya taxeområden. 

Vi vill dock framhålla vikten av att dessa åtgärder genomförs med hänsyn till olika gruppers 
behov, inte minst i områden där det tidigare varit avgiftsfritt. Det är viktigt att säkerställa en 
rimlig boendetaxa och att boende inte drabbas oproportionerligt. Dessutom bör 
regleringen genomföras med ett fokus på att minska miljöpåverkan och främja hållbart 
resande, samtidigt som parkeringsutrymmet för olika fordonstyper optimeras. 

Nackalistan uppmanar natur- och trafiknämnden att noggrant följa upp och utvärdera de 
effekter som införandet av de nya avgifterna och taxeområdena har på parkeringsmönster, 
trafiksäkerhet och boendesituation, för att vid behov justera regelverket på ett flexibelt sätt. 

Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
Under senare år har vi sett en allmän trend för parkeringsavgifter:  Avgifter höjs, och de få 
ställen som är avgiftsfria, avgiftsbeläggs. I samverkan med miljöpartiet försvårar Nacka 
aktivt för bilismen.  

SD:s politik är i stället att utveckla alla trafikslag på lika villkor, såväl bilism som 
kollektivtrafik och cykel - det är medborgaren som avgör färdsätt. Kommunens roll är att 
fånga upp medborgarens och trafikantens transportbehov, och tillgodose det utan att 
särbehandla något trafikslag. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  
Vänsterpartiet är positiva till att Nacka kommun ändrar och utökar parkeringsavgifter på 
allmän plats. Det är ett bra verktyg för reglering av tillgången till parkeringsplatser. Detta 
skulle också få positiva konsekvenser för klimatet, då människor i större utsträckning skulle 
kunna motiveras att åka kollektivt och välja andra färdsätt som att cykla eller gå. Det är 
viktigt att införandet av höjda parkeringsavgifter följs upp ordentligt framöver, för att 
säkerställa att avgifterna faktiskt bidrar till bland annat förbättrad trafiksäkerhet och 
minskad miljöpåverkan. Vänsterpartiet anser dock det hade varit rimligt att gå på Natur- 
och trafiknämndens ursprungliga förslag när vi ändå beslutar att parkeringsavgifterna ska 
ändras och höjas. 

Vänsterpartiet vill dock lyfta att det är viktigt att parkeringssituationen i Fisksätra ses över. 
Många parkeringsmöjligheter har försvunnit till förmån för bostäder och byggarbetsplatser. 
Parkeringsytorna vid Fisksätra IP har också minskat samtidigt som det etableras ett 
idrottskluster där. Fisksätra är ett tätbefolkat område där många åker kollektivt, men många 
Fisksätrabor är också beroende av bil då de arbetar obekväma arbetstider eller i skift. 
Vänsterpartiet har noterat att de boende i området har klagat och uppmärksammat 
kommunen på att parkeringssituationen har varit ansträngd. Även om en stor andel av 
parkeringsytorna i Fisksätra ägs av Stena Fastigheter, så bör Nacka kommun ta en större 
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och mer aktiv roll i den övergripande planeringen för trafiksäkerhet och tillgång till 
parkeringsplatser, och söka se till att den sker i samråd med boende i området. 

Joel Lallerstedt lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
När Nacka växer och förtätas behöver vi ha en parkeringsstrategi för att hantera 
trafikmiljön och skapa miljöer med människan i fokus. Parkeringsavgifter och regler är här 
viktiga styrmedel för att skapa en mer hållbar stadsutveckling. Förvaring av bilar tar upp en 
stor del av våra gemensamma ytor i kommunen vilket både påverkar trafiksäkerhet, 
framkomlighet och utformningen av våra gemensamma livsmiljöer. När ärendet var uppe i 
Natur- och trafiknämnden yrkade Miljöpartiet därför på förslag till beslut enligt 
tjänsteskrivelsen daterad den 27 maj 2024, som menade att det behövs högre 
parkeringsavgifter. Kommunen ska inte sätta lägre priser för att konkurrera med annan 
parkering och skattekollektivet ska inte subventionerna eller tillhandahålla plats för 
förvaring av bilar gratis, det är absolut grundläggande. 
 
Vi ser också att parkeringsstrategin behöver fokusera på delad mobilitet för effektivt resurs- 
och marknyttjande. Med ett gemensamt nyttjande av våra ytor skapar vi mer plats åt såväl 
gångtrafikanter som cyklister, som allt som oftast får stå tillbaka mot bilarna. I förslaget till 
ändring av parkeringsavgifter nämns idrottsplatser men det finns inget om kvartersmark 
och delad mobilitet med, en missad chans att skapa incitament för detta. Miljöpartiet ser att 
parkeringsavgifterna behöver gälla parkeringsplatser även på kvartersmark som 
allmänheten har tillgång till.  
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet.  
Jag bifaller förslag till beslut och förstår bakgrunden till förändringen av parkeringsavgifter i 
en tid då Nackas invånarantal ökar kraftigt liksom bilinnehavet. Det är viktigt att gå 
försiktigt fram så att önskad utveckling inte motverkas och bidrar till att fler tar bilen hela 
vägen in till Stockholm. Då måste det också finnas en tillräcklig med parkeringsplatser 
vilket har varit problematiskt i t ex Orminge centrum. De som vill byta där och färdas med 
buss ska kunna ha lätt att parkera sin bil där över dagen. Det är märkligt för t ex en del 
lärare att det kan variera väldigt mycket i avgifter för parkeringar mellan skolorna i Nacka, 
vilket upplevs orättvist av många. Att följa utvecklingen med nyordningen är viktigt och vid 
behov göra justeringar som kan behövas. 

- - - - - 
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§  180 KFKS-2024-01027 

Köp av fastighet Bo 1:207 samt avveckling av Boo 1:207 
AB 
Översyn av kommunens bolagsorganisation 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

1.  Kommunfullmäktige beslutar att ingå förslaget köpeavtal med Boo 1:207 AB avseende 
fastigheten Bo 1:207, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 8 oktober 2024.  

2.  Kommunfullmäktige beslutar att aktieöverlåtelseavtal med Nacka Stadshus AB 
avseende köp av samtliga aktier i bolagen Nacka Energi AB, Nacka vatten och avfall 
AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB och Boo 1:207 AB till bokfört värde på 167,2 
miljoner kronor revideras till ett bokfört värde på 148,2 miljoner kronor i enlighet med 
bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad 8 oktober 2024. Detta beslut ersätter 
kommunfullmäktiges tidigare beslut i ärendet (17 juni 2024 § 123 punkt 1)  

3.  Kommunfullmäktige ger Nacka Stadshus AB i uppdrag att försälja samtliga aktier i 
dotterbolagen till Nacka kommun i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad 
den 8 oktober 2024 vilken har uppdaterats med bokföringsvärde enligt beslutspunkt 2. 
Detta beslut ersätter kommunfullmäktiges tidigare beslut i ärendet (17 juni 2024 § 123 
punkt 2). 

4.  Kommunfullmäktige beslutade på kommunfullmäktige den 17 juni 2024 §123 punkt 3 
om att ge bolagsstämman i Nacka Stadshus AB uppdrag att besluta om en extra 
utdelning på 74,2 miljoner kronor. Utdelningen ska regleras genom att Nacka Stadshus 
AB ställer ut en revers på motsvarande belopp innan den 31 december 2024. 
Kommunfullmäktige beslutar att beloppet för den extra utdelningen revideras till 55,2 
miljoner kronor. 

5.  Kommunfullmäktige beslutar att avveckla Boo 1:207 AB under 2025. 

6.  Kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt styrelsen i Boo 1:207 AB att i 
årsredovisningen för 2024 föreslå utdelning av fritt eget kapital. 

7.  Kommunfullmäktige noterar att en tjänstepersonsstyrelse för Boo 1:207 AB från 
ordinarie bolagsstämman 2025 är lämplig utifrån att bolaget ska avvecklas. 

 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med punkt 1-7, hade 
kommunstyrelsen tidigare för egen del beslutat följande.  
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1.  Kommunstyrelsen beslutade den 3 juni 2024 § 146 punkt 1 om att ge att kommunens 
ombud ges instruktionen att vid en extra bolagsstämma (innan den 31 december 2024) 
för Nacka Stadshus AB godkänna en extra utdelning med 74,2 miljoner kronor belopp. 
Utdelningen ska regleras genom att Nacka Stadshus AB ställer ut en revers på det 
beslutade beloppet. Kommunstyrelsen beslutar här om att revidera beloppet till 55,2 
miljoner kronor. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheten Nacka Bo 1:207 anskaffades 23 februari 2021 genom ett köp av ägarbolaget 
Boo 1:207 AB. Efter att fastigheten förvärvats har förutsättningarna förändrats. Att äga en 
fastighet i ett bolag medför en mer omfattande administration än att ha den i kommunen 
tillsammans med övrigt fastighetsinnehav. Nacka kommun föreslås därmed köpa 
fastigheten Bo 1:207 AB av Boo 1:207 AB under 2024. Fastigheten värderas till 8 miljoner 
kronor.  

Kommunfullmäktige beslutade i juni om att köpa aktierna i Nacka Stadshus AB:s 
dotterbolag. Efter att Boo 1:207 AB sålt sin fastighet blir det bokförda värdet av aktierna i 
dotterbolag hos Nacka Stadshus AB lägre, vilket påverkar köpeskillingen som beslutades av 
kommunfullmäktiges i juni. Av denna anledning behöver tidigare beslut revideras såsom 
köpeavtal, aktieöverlåtelseavtal med mera. 

Bolaget Boo 1:207 AB ska därefter avvecklas under 2025, vilket innebär att bolaget ska 
tömmas och fritt eget kapital därmed delas ut. 

De ekonomiska konsekvenserna i form av skatt på fastighetsförsäljningen uppgår till cirka 
200 tusen kronor. De redovisningsmässiga ekonomiska konsekvenserna ska ses i samband 
med tidigare beslutade ärende om att köpa aktierna i Nacka Stadshus AB och de båda 
ärendena innebär att netto, redovisningsmässig förlust, av omorganiseringen blir cirka 7 
miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 8 oktober 2024 

Bilaga 1 Köpeavtal fastighet Bo 1:207 

Bilaga 2 Reviderat Aktieöverlåtelseavtal  

Bilaga 3 Boo 1:207 AB styrelseprotokoll §5 den 18 september 2024 

Bilaga 4 Värdebedömning fastighet Bo 1:207 

Bilaga 5 NSAB Protokollsutdrag §4 styrelsemöte den 3 oktober 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Jäv 
Mats Gerdau (M) deltog ej i beslut eller handläggning av ärendet med anledning av jäv. 
Johan Krogh (C) deltog ej i beslut eller handläggning av ärendet med anledning av jäv. 
Henrik Unosson (S) deltog ej i beslut eller handläggning av ärendet med anledning av jäv. 
- - - - - 
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§  181 KFKS-2023-01346 

Revidering av styrande dokument med mera med 
anledning av Nacka Stadshus AB:s avveckling 
Översyn av kommunens bolagsorganisation 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Kommunfullmäktige antar Gemensamt ägardirektiv från och med den 31 december 
2024 i enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad den 15 oktober 2024.  

2.  Kommunfullmäktige antar Bolagsspecifika ägardirektiv från och med den 31 december 
2025 2024 för  

a. Nacka vatten och avfall AB (bilaga 3), 

b. Nacka Energi AB (bilaga 4), 

c. Centrala Nacka marknadsbolag AB (bilaga 5), 

d. Boo 1:207 AB (bilaga 6). 

3.  Kommunfullmäktige noterar att gällande ägardirektiv för Nacka vatten och avfall AB, 
Nacka Energi AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB samt Boo 1:207 AB upphör den 
31 december 2024.  

4.  Kommunfullmäktige antar reviderade bolagsordningar från och med den 31 december 
2024 för  

a. Nacka vatten och avfall AB (bilaga 7), 

b. Nacka Energi AB (bilaga 8), 

c. Centrala Nacka marknadsbolag AB (bilaga 9)  

d. Boo 1:207 AB (bilaga 10). 

5.  Kommunfullmäktige noterar att gällande bolagsordningar för Nacka vatten och avfall 
AB, Nacka Energi AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB samt Boo 1:207 AB upphör 
den 31 december 2024.  

6.  Kommunfullmäktige uppdrar åt styrelsen i Nacka Stadshus AB att i Årsredovisningen 
för 2024 föreslå utdelning av fritt eget kapital. 

7.  Kommunfullmäktige noterar att en tjänstepersonsstyrelse för Nacka Stadshus AB, från 
ordinarie bolagsstämman 2025 är lämplig utifrån att bolaget ska avvecklas. 

 

Kommunstyrelsen har tidigare för egen del beslutat följande. 

Rättelse:  
2024-11-28 
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1.  Kommunstyrelsen beslutar om ett tillägg i Kommunstyrelsens instruktion (avsnitt 
Instruktion för stadsdirektören) enligt bilaga 11.   

2.  Inför ny mandatperiod uppdras stadsledningskontoret återkomma till kommunstyrelsen 
med ett förslag om revidering av antalet lekmannarevisorer i Centrala Nacka 
marknadsbolag AB i enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 15 oktober 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
Utifrån att kommunfullmäktige den 17 juni 2024, i samband med en översyn av 
kommunens bolagsorganisation, beslutade att avveckla Nacka Stadshus AB från och med 
den 31 december 2024 finns behov av revideringar i styrande dokument. Revideringar 
behöver göras i bland annat i bolagsordning, ägardirektiv och kommunstyrelsens 
instruktion för att motsvara den nya bolagsorganisationen.  

En särskild översyn har gjorts avseende kommunens ägardirektiv. För att konkretisera och 
tydliggöra kommunens styrning över bolagen föreslås att ett gemensamt ägardirektiv antas 
för alla bolag. I det gemensamma ägardirektivet föreslås ingå de delar som är gemensamma 
för alla kommunala bolag. t. Innehållet i de specifika ägardirektiven föreslås enbart bestå av 
bolagsspecifika anvisningar som enbart gäller det enskilda bolaget.  

I översynen har i övrigt även konstaterats att kommunfullmäktiges beslut om avveckling av 
Nacka Stadshus AB behöver kompletteras med ett beslut om att dela ut bolagets fria 
kapital för att tömma bolaget då det avvecklas.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 15 oktober september 2024 

Bilagor 

1. Protokoll KF 17 juni 2024 §123 

2. Gemensamt ägardirektiv 

3. Bolagsspecifikt ägardirektiv Nacka vatten och avfall AB 

4. Bolagsspecifikt ägardirektiv Nacka Energi AB 

5. Bolagsspecifikt ägardirektiv Centrala Nacka marknadsbolag AB 

6. Bolagsspecifikt ägardirektiv Boo 1:207 AB 

7. Reviderad bolagsordning Nacka vatten och avfall AB 

8. Reviderad bolagsordning Nacka Energi AB 

9. Reviderad bolagsordning Centrala Nacka marknadsbolag AB 

10. Reviderad bolagsordning Boo 1:207 AB 

11. Reviderad kommunstyrelsens instruktion 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  182 KFKS-2018-00430 

Reviderat genomförandebeslut och tilldelning av medel 
för stadsbyggnadsprojekt Värmdövägen, västra Sicklaön  
Tilldelning av medel från gällande budgetram, reviderad utbyggnadspromemoria och beslut om utökad 
budgetram för genomförande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Kommunfullmäktige beviljar utökad budget för stadsbyggnadsprojekt Värmdövägen 
för år 2024 och framåt med -496 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 70 miljoner 
kronor i investeringsinkomster och -566 miljoner kronor i investeringsutgifter. 
Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att tilldela medel etappvis utifrån 
beviljad budget.   

 

Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt ovan, hade kommunstyrelsen 
tidigare för egen del beslutat följande. 

2.  Kommunstyrelsen ersätter den av kommunstyrelsen den 21 mars 2022 beslutade 
utbyggnadspromemorian för stadsbyggnadsprojekt Värmdövägen samt fastställer 
densamma enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 19 september 2024 och ger 
exploateringsenheten i uppdrag att fortsätta genomförandet. 

3.  Under förutsättning av beslut enligt punkt 2 delegerar kommunstyrelsen till 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott att tilldela medel etappvis utifrån beviljad 
budget -496 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 70 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och -566 miljoner kronor i investeringsutgifter.  

 

Kommunstyrelsen har tidigare för egen del beslutat följande. 

1.  Under förutsättning av beslut enligt punkten 3 tilldelar kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott medel för etappvis utbyggnad av stadsbyggnadsprojekt 
Värmdövägen med -25 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 0 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och -25 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

2.  Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott tilldelar medel för etappvis utbyggnad av 
stadsbyggnadsprojekt Värmdövägen med -285 miljoner kronor netto, vilket tas i 
anspråk av den av kommunfullmäktige beviljade budgetramen den 21 mars 2022. Detta 
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fördelat på 161 miljoner kronor i investeringsinkomster och -446 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. 

Sammanfattning av ärendet 
Värmdövägen utvecklas till en grön, trygg och trivsam stadsgata som binder ihop Sickla 
med Centrala Nacka. Ett nödvändigt arbete för att säkra den tekniska försörjningen och 
klimatanpassa infrastrukturen för Nackaborna i framtiden. Genom ombyggnad av 
Värmdövägen säkerställs nödvändig ledningskapacitet som möjliggör tillkommande 
exploatering på västra Sicklaön. Vägen ska även rena dagvatten, exempelvis i nya 
växtbäddar, samt leda dagvatten och skyfall. Detta är en förutsättning för flera 
omkringliggande detaljplaner som har antagits och för att fler detaljplaner i området ska 
kunna antas och genomföras.  

Ombyggnaden av Värmdövägen inleddes 2020 och genomförs etappvis fram till första 
halvåret 2029. Etapp 3 från Vikdalsvägen till korsningen Värmdövägen/Lillängsvägen har 
färdigställts. Sedan 2023 pågår ombyggnaden på en sträcka från Sickla bro till Alphyddan, 
etapp 1, samt från Saltsjö-Järla till Finntorp, etapp 2.  

Nästa etapp, 1b från Alphyddan till Finntorp, har fått nya förutsättningar efter 
kommunfullmäktiges beslut om att avbryta upphöjningen av Saltsjöbanan på en bro i höjd 
med Sickla köpkvarter. Bland annat innebär de nya förutsättningarna tillkommande arbeten 
i form av olika skyfallslösningar som annars hade genomförts i samband med 
upphöjningen av Saltsjöbanan. 

Det har även skett förändringar inom projektets omfattning. Bland annat har det varit en 
större mängd förorenade massor än tidigare bedömt samt att det har tillkommit 
nödvändiga arbeten vid den norra delen av Sickla industriväg. Under pågående produktion 
av Värmdövägen har det även skett stora förändringar på världsmarknaden med kraftigt 
stigande kostnader som följd. Detta reviderade genomförandebeslut med förslag till 
reviderat utbyggnads-PM har tagits fram för att tydliggöra Värmdövägens nya tidplan och 
omfattning samt nya slutkostnadsprognos med en begäran om utökad budgetram för att 
slutföra projektet.  

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott har genom beslut av kommunstyrelsen den 7 
mars 2022 samt beslut i kommunfullmäktige den 21 mars 2022 bemyndigats att tilldela 
medel etappvis för genomförande av Värmdövägen utifrån beviljad budgetram. 

För att fortsätta pågående utbyggnad, av etapp 1 och 2, och projekteringen för nästa etapp 
1b, föreslås tilldelning av mer medel motsvarande -285 miljoner kronor netto från denna 
redan beslutade budgetram. Detta fördelat på 160 miljoner kronor i investeringsinkomster 
och -446 miljoner kronor i investeringsutgifter.  

Utöver ovan föreslås projektet tilldelas en utökad budgetram, motsvarande -496 miljoner 
kronor netto fördelat på 70 miljoner kronor i investeringsinkomster och -566 miljoner 
kronor i investeringsutgifter 
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Fortsatt planering och genomförande av nästa etapp 1b från Alphyddan till Finntorp 
förutsätter förberedande arbeten. Arbetena bedöms starta vintern 2024/2025 och omfattar 
arbete med att iordningsställa en ny del av Saltsjöbanans banvall till en temporär väg. Detta 
för att tillfälligt leda om trafik från Värmdövägen så som redan skett från 2023 på en annan 
sträcka. Arbetena är tidskritiska varför medel om -25 miljoner kronor netto, fördelat på 0 
miljoner kronor i investeringsinkomster och -25 miljoner kronor i investeringsutgifter, 
föreslås tilldelas stadsbyggnadsprojektet från den föreslagna utökade budgetramen. Beslut 
om denna etappvisa tilldelning av medel är villkorad av att kommunfullmäktige tilldelar 
projektet en utökad budgetram. 

Uteblir, eller försenas, investeringen får det stora konsekvenser för pågående och planerad 
utbyggnad av Värmdövägen och för den pågående och planerade stadsutvecklingen på 
västra Sicklaön. Utebliven, eller försenad, investering medför även risker med ekonomiska 
och juridiska konsekvenser för kommunen bland annat med hänsyn till risker vid skyfall.  

Kommunens totala kostnad för Värmdövägens utbyggnad, inklusive redan upparbetade 
kostnader, bedöms uppgå till cirka -1,87 miljarder kronor. Den totala intäkten, inklusive 
redan erhållna intäkter från vidarefakturering till ledningsägare samt statliga bidrag, bedöms 
uppgå till 264 miljoner kronor.  

Till detta ärende har en fördjupad analys genomförts om risker i projektet med hänsyn till 
externa beroenden, och osäkerheter på grund av ändrad omfattning i etapp 1b. Slutsatsen 
är att det finns risk för kostnadsökningar motsvarande 320 miljoner kronor, varav 120 
miljoner kronor avser tillkommande åtgärder i etapp 1b. Bedömningen är utförd i nuläget 
vilket betyder att det även fortsättningsvis går att arbeta med åtgärder för att minimera 
utfallet av alla dessa risker. I samband med detta ärende ansöker projektet därför inte om 
budget för ett eventuellt framtida utfall av dessa risker. 

Målsättningen är att projektets nettokostnad, bedömd till cirka -1,6 miljarder kronor, till 
stor del finansieras genom uttag av exploateringsersättning från stadsutvecklingsprojekt 
inom Sickla och Centrala Nacka i enlighet med program för markanvändning samt genom 
intäkter från försäljning av omkringliggande kommunal mark.  

Genom utbyggnaden av allmänna anläggningar får kommunen nya anläggningstillgångar. 
Den tillkommande årliga driftskostnaden bedöms uppgå till cirka 2,8 miljoner kronor. 
Kapitalkostnaden, ränta och avskrivning, för de nya anläggningstillgångarna beräknas 
uppgå till 46 miljoner kronor det första året.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2024-10-03 

Bilaga 1  Utbyggnads-PM inklusive bilagor 

Bilaga 2 Ärendeöversikt 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), Tomas Ottosson (V), 
Christina Ståldal (-), Johanna Kvist (S) och Desha Svenneborg (MP), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Lina Olsson (NL) yrkade därtill, med instämmande av Christina Ståldal (-) och Lars 
Alexandersson (SD), bifall till ett tilläggsförslag enligt följande: ”Att kommunfullmäktige 
ger kommunstyrelsen i uppdrag att upphandla och genomföra en projektgenomlysning av 
stadsbyggnadsprojektet Värmdövägen likt den kommunen gjorde i projektet Kyrkviken och 
Stadshusparken.” 

Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Lina Olssons (NL) tilläggsförslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag – 
samt tilläggsförslaget från Lina Olsson (NL). 

Inledningsvis ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget mot avslag och fann att kommunfullmäktige 
hade beslutat att avslå tilläggsförslaget från Lina Olsson (NL).  

Slutligen konstaterade ordföranden att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna.  
Vi konstaterar att projektet gått för långt för att man ska kunna göra några större 
förändringar eller skjuta på återstående etapper. Eftersom det är delarna i mitten som 
återstår så blir de redan genomförda arbetena med att öka ledningskapaciteten under mark 
tämligen verkningslösa om man inte slutför etapperna mitt i också.  
 
Detta projekt behöver genomlysas för att lära inför kommande projekt om hur man 
framöver kan undvika stora avvikelser när det gäller kostnader och tid. Detta projekt är 
förvisso komplicerat och har många kopplingar till närliggande områden, men då är det 
desto viktigare med tydlig styrning och kontroll. I vårt budgetförslag för 2025 finns det 
med uppdrag om genomlysning av stadsbyggnadsprojekten, därför såg vi inte skäl att bifalla 
Nackalistans yrkande idag.  
 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
Det är anmärkningsvärt att projektet blir mycket dyrare än planerat och något som är 
viktigt att hålla koll på framåt. Vi är bekymrade över att flera stadsbyggnadsprojekt dragit i 
väg i kostnader och det krävs en översyn av samtliga projekt för att se till att 
kostnadskalkylerna håller. Samtidigt behöver arbetet med Värmdövägen slutföras för att 
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vägen och alla nya ledningar ska komma på plats.  Som vi förstått det ska Värmdövägens 
nya utformning vara dimensionerad för att ta hand om ökad trafik för alla trafikslag. Det är 
viktigt för att inte öka belastningen på Järlaleden som redan idag är pressad med mycket 
trafik. Även när Värmdövägen blir en stadsgata behövs god framkomlighet för alla 
trafikslag. 

Lina Olsson och Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för 
Nackalistan. 
Det enda ansvarsfulla i den situation som kommunen nu är försatt i är att skjuta till medel 
för att kunna slutföra projektet. Därför säger Nackalistan ja till att tillskjuta en halv miljard 
för att färdigställa stadsgatan Värmdövägen mellan Sickla och Nacka forum, en sträcka på 
2,5 km.  

Den totala kostnaden är f n 1,9 miljarder eller över 750 000 kr per meter. Dessutom finns 
det enligt tjänsteskrivelsen risk för kostnadsökningar på ytterligare 320 miljoner! 

Bara den årliga drifts- och kapitaltjänstkostnaden kommer att uppgå till minst 49 miljoner 
kronor. 

Vi kan dock konstatera att detta bara är ett av många stadsbyggnadsprojekt där budgeten 
överskrids och där kommunen är tvungen att skjuta till medel för att få projekten i hamn.  

Det visar på ett systemfel och en bristfällig politisk styrning av projekten från det 
moderatledda minoritetsstyret. Nackalistan vill därför att man nu genomför en noggrann 
projektgenomlysning för att förstå hur denna situation uppstått och vad kommunen ska 
göra i framtiden för att undvika en liknande situation. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  
Vänsterpartiet har följt stadsutvecklingshaveriet med förvåning och förfäran, och reagerat 
på att så stora kostnadsökningar rapporteras utan att rimliga förklaringar samtidigt ges. Vi 
tror att alla som är inkopplade på stadsutvecklingen och dess ekonomi förhåller sig 
proaktivt till detta ärende, och snabbt kommer ifrågasätta kostnadsökningarna. Den 
allmänna förklaringen har varit inflationen – även om olika specifika anledningar till dess 
påverkan har uppgetts. Det känns orimligt att inflationen ska få slå igenom fullt ut i 
stadsbyggnaden i ljuset av att tidigare års budgetar har underlåtit att ge välfärdstjänsterna 
fullgod kompensation för inflationens inverkan på personalkostnader. 

Nu är genomförandet i full gång. Projektet behöver färdigställas för att vi ska slippa stora 
förgäveskostnader, och Vänsterpartiet har i sin budget räknat med att det ska bli klart men 
samtidigt sagt att den totala investeringsramen behöver minska med 15 % – något som kan 
ha en påverkan på genomförandet i detta ärende. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
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Vi gillar återbruk och återanvänder en protokollsanteckning från 2022 eftersom den är 
minst lika aktuell idag. Projektet är tänkt att finansieras genom exploateringsersättningar 
från Sickla och Centrala Nacka i enlighet med programmet för markanvändning. Det 
handlar om väldigt stora pengar och det är därför viktigt att projektledningen har stenkoll 
på exploateringsekonomin, så att projektet inte slutar med ett underskott som måste 
finansieras på annat sätt. Eftersom Värmdövägen är ett komplext stadsbyggnadsprojekt 
krävs det här en erfaren projektledare under hela genomförandefasen. Vi hoppas att 
dyrköpta erfarenheter från skenande kostnader, senast vid Sickla Industriväg, finns med så 
vi slipper en upprepning även i det här projektet. Till detta kan vi lägga att vi ser att detta är 
en investering som måste göras eftersom den är kopplad till redan genomförda detaljplaner 
i centrala Nacka. Den behövs för att klimatsäkra Nacka och fokus behöver vara på grön 
stadsgata istället för genomfartsled, där gående, cyklister och kollektivtrafik prioriteras. 
Beslutet om att inte höja upp Saltsjöbanan påverkar också här men vi vill också lyfta 
kopplingarna till en annan detaljplan, nämligen Sydvästra Plania. Det är ett projekt som är 
tänkt att medfinansiera Värmdövägen, men där vi i dagsläget inte vet vilka kostnader 
kommunen står med och hur mycket pengar som alltså kommer finnas över till 
Värmdövägen. Ännu en anledning till att inte gå vidare med den detaljplanen enligt oss. 

Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet. 
Bifall till beslut och till Nackalistans yrkande genom Mikael Carlsson: ”Att 
kommunstyrelsen beslutar att upphandla och genomföra en projektgenomlysning av 
Stadsbyggnadsprojektet Värmdövägen likt den kommunen gjorde i projektet Kyrkviken 
och Stadshusparken.” Att analysera projektet borde ge ökade kunskaper framöver till 
övriga större projekt och är helt nödvändigt. Tyvärr går det inte i detta skede att avslå 
projektet pga de allvarliga och ytterligare fördyrande konsekvenser det skulle få utöver de 
tillkommande kostnaderna på1/2 miljard som redan har behövts skjutas till. Flera av de 
ökande kostnaderna hade man kunnat ta höjd för i ett tidigare skede vilket hade gett 
möjlighet för politiken att göra om och göra rätt vilket kunde ha inneburit att hela planen 
kanske inte hade genomförts. Det är ett allvarligt politisk demokratisk och ekonomisk 
perspektiv som alltid borde finnas med. Det måste gå att hitta förbättringar i byggprojekts 
framtagna budgetar och planer som inte får så allvarliga ekonomiska konsekvenser som 
detta får för Nackas skattebetalare. 

 

 

- - - - - 
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§  183 KFKS-2024-00077 

Mål och budget 2025-2027 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

A. 

Kommunfullmäktige beslutar att behandlingen av ärendet ska delas in i nedanstående 
block. Under inledningsblocket följer talarordningen partistorleken och därefter är första 
och andra inlägget under varje block avsedda för den som är ordförande och 2:e vice 
ordförande i respektive nämnd. Byte av tjänstgörande kan ske mellan blocken. Icke 
tjänstgörande ersättare har yttranderätt. 

Den på förhand beslutade överenskommelsen om talartider gäller för debatten. 
Överenskommelsen innebär 5 minuter talartid per parti per block plus 1 minut per erlagd 
motion samt reservtid enligt överenskommelse. För partipolitiskt obundna innebär 
överenskommelsen 2 minuter talartid per block.  

1. Inledning och allmänpolitisk debatt 
2. Kommunstyrelsen, överförmyndarnämnden, övergripande och skattesats 
3. Fritidsnämnden  
4. Kulturnämnden 
5. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden  
6. Natur- och trafiknämnden  
7. Socialnämnden 
8. Äldrenämnden  
9. Arbets- och företagsnämnden 
10. Utbildningsnämnden 
 

Beslut om mål och budget, samt i förekommande fall beslut om budgetpåverkande 
motioner, fattas inom respektive block. 

B. 

Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2025–2027. 
Skattesatsen för år 2025 fastställs till 17:88. 

C. 

Motion 51 (MP) - Nacka behöver ett granskande klimatråd 
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Kommunfullmäktige avslår motionen men noterar samtidigt att fortsatt samverkan med 
experter och akademi är av stor vikt för kommunens klimat- och miljöarbete. Motionen är 
därmed färdigbehandlad. 

Motion 56 (MP) - Sociala obligationer i Nacka 
Kommunfullmäktige avslår motionen då en bra upplåningsvolym på tänkbara sociala 
investeringar är en förutsättning för att det ska vara effektivt att ta fram ett eget ramverk 
för sociala investeringar, vilket det inte finns möjlighet till idag. Det ska noteras att med 
Nacka kommuns medlemskap i Kommuninvest finns det i framtiden möjlighet att hos 
Kommuninvest låna upp i såväl grönt som socialt format. Motionen är härmed 
färdigbehandlad. 

Motion 53 (S) - Inrätta en fritidsbank i Nacka 
Kommunfullmäktige noterar att den utredning som motionen föreslår har genomförts och 
att intentionen i motionen i övrigt uppfylls genom att fritidsnämnden kommer att utreda 
möjligheterna att låna utrustning i några av kommunens idrottsanläggningar för att främja 
spontanidrott. Detta ska sedan utvärderas. I redogörelsen i tjänsteskrivelsen framgår 
dessutom att det redan finns en rad initiativ för att tillgängliggöra och möjliggöra för 
återbruk av idrottsutrustning i kommunen i dag. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Motion 50 (S) - Utegym med fokus på balansträning för äldre 
Befintliga utegym är redan idag väl rustade för de funktioner motionären efterfrågar. Med 
kompletterande redskap, inom ramen för ordinarie tidsram för reinvestering park, kommer 
denna möjlighet att förstärkas. Vidare hanteras utegymmens utformning i pågående arbete 
med att ta fram en parkplan. Därutöver arbetar kommunen redan idag med flera 
hälsofrämjande och förebyggande insatser och verksamheter för målgruppen äldre. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Motion 52 (S) - Insektshotell då naturliga livsmiljöer krymper  
Kommunfullmäktige noterar att det genom arbetet med att ta fram en naturvårdsplan 
redan pågår ett arbete som ligger i linje med motionärernas intention bakom förslaget. 
Naturvårdsplanen belyser bland annat hur kommunen kan arbeta vidare med att förstärka 
och nyskapa boplatser för insekter. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Motion 54 (S) - Åtgärder för att förbättra trafikmiljön i Björknäs och Eknäs 
Kommunfullmäktige noterar att ett arbete redan pågår avseende åtgärder för att skapa en 
trygg och säker trafikmiljö i hela Björknäs och Eknäs, att etablerad kontakt finns med 
förskolor, skolor och boendeföreningar, samt att kommunen arbetar för att vidta 
framkomlighets- och bulleråtgärder i samband med färdigställandet av Nya Skurubron. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Motion 55 (S) - Inför vuxenutbildning i kommunal regi i Nacka 
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Kommunfullmäktige avslår motionen eftersom utbildningsformen inte bedöms ha den 
effekt som anges i motionen. Motionen är härmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Mål och budget 2025–2027 innehåller Allianspartiernas förslag till budget och övergripande 
mål för kommunen med tillhörande fokusområden och resultatindikatorer för nämnderna. 
Förslaget innehåller också finansiella resultatindikatorer för god ekonomisk hushållning 
samt drift- och investeringsbudget. Budgeten visar för 2025 ett resultat på 299,9 miljoner 
kronor. Resultatet exklusive jämförelsestörande poster uppgår till 143,5 miljoner kronor. 
Skattesatsen hålls oförändrad på 17:88. 

Budgeten för nämnderna ökar med 291,9 miljoner kronor jämfört med 2024. Ökningen 
består av volymökningar på 77,2 miljoner kronor och satsningar som exempelvis 
checkökningar på 214,7 miljoner kronor. Av volymökningarna går de största beloppen till 
äldrenämnden på 77,5 miljoner kronor och socialnämnden med 26,3 miljoner kronor. 
Utbildningsnämnden och nämnden för arbete och försörjning minskar sina volymer med 
50,9 respektive 16,5 miljoner kronor. 

I förslaget finns projektbudget inklusive investeringar för år 2025 på totalt 1 063,6 miljoner 
kronor, varav budget för investeringar föreslås till 1 142,5 miljoner kronor. De största 
projekten står fastighetsenheten, stadsutveckling samt natur- och trafiknämnden för. 
Lånetaket för kommunkoncernen fastställs till 4 950,0 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 28 oktober 2024 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 oktober 2024, § 265 

Förhandlingsprotokoll MBL 2025-2027 

Socialdemokraternas förslag 

Nackalistans förslag, version ”rev” 

Sverigedemokraternas förslag  

Vänsterpartiets förslag 

Miljöpartiets förslag, version ”rev” 

Blockindelning 2024 

Bilagor från nämnder och styrelser 

Budgetpåverkande motioner inklusive remissvar från nämnderna 
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Block 2 – Övergripande och skattesats, kommunstyrelsen, 
överförmyndarnämnden 
 

Yrkanden 

Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), Hans 
Peters (C), Emma Eide (C) och Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag 
till mål och budget. 
 
Johanna Kvist (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. Hon 
yrkade även att punkten 19.9 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag avseende 
överförmyndarnämndens budget.  
 
Lars Alexandersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade även att punkterna 6 och 7 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (-), bifall till 
Nackalistans förslag till mål och budget. Mikael Carlsson (NL) yrkade även att punkterna 
25 och 40 i förslaget skulle ställas under särskild proposition.  
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Hon yrkade 
även att punkterna 56, 13 och 19 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. Vidare 
yrkade Lisa Rasmussen (V) att under förutsättning att punkten 13 faller, yrkas i andra hand 
att deras förslag under punkterna 53-57 behandlas under kommunstyrelsen. 
 
Desha Svenneborg (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Yrkanden avseende motionerna 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Monica Brohede 
Tellström (L), Johan Krogh (C), Emma Eide (C) och Karin Teljstedt (KD), bifall till 
kommunstyrelsens förslag avseende motionerna 51 och 56. 

Beslutsgång skattesats 
Ordföranden konstaterade att det fanns fyra förslag till beslut – Alliansens förslag om 
bibehållen skattesats, 17:88 kronor, samt tre förslag om höjning av skattesats, 
Socialdemokraternas och Nackalistans förslag om 17:98 kronor, Vänsterpartiets förslag om 
18:23 kronor och Miljöpartiets förslag om 18:32 kronor.  

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat 
i enlighet med kommunstyrelsens förslag avseende skattesatsen. 
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Votering begärdes och verkställdes.  

Ordföranden utsåg kommunstyrelsens förslag till huvudförslag. För val av motförslag 
ställdes övriga förslag mot varandra och ordföranden konstaterade att Socialdemokraternas 
och Nackalistans förslag att höja skattesatsen valdes som motförslag till kommunstyrelsens 
förslag. 

Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot förslaget från 
Socialdemokraterna och Nackalistan med följande voteringsproposition: ”Den som bifaller 
kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner NEJ så har 
kommunfullmäktige beslutat i enlighet med förslaget från Socialdemokraterna och 
Nackalistan.”  

Vid voteringen avgavs 34 ja-röster och 20 nej-röster. 7 ledamöter avstod från att rösta. 

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 3 

Ordförande konstaterade att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans och 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende skattesatsen. 

Beslutsgång kommunstyrelsen 

Motion 51 - Nacka behöver ett granskande klimatråd 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att fullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Motion 56 - Sociala obligationer i Nacka 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att fullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 13 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 19.9 i Socialdemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 24 
röster för förslaget. 3 ledamöter avstod från att rösta. Därmed avslogs förslaget. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 4 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 25 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 40 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 54 röster mot förslaget och 7 
röster för förslaget. Därmed avslogs förslaget. 

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 5 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 6 i Sverigedemokraternas förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 7 i Sverigedemokraternas förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 56 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans och 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende kommunstyrelsens område. 

Beslutsgång överförmyndarnämnden 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans och 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende överförmyndarnämndens område. 

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 

Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande: 
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Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta 
hänvisar vi till vår egen budget.  

Vänsterpartiet vänder sig inte mot minoritetsstyrets intentioner med att permanenta 
Framgång Fisksätra - de är utan tvivel goda. Men projektet Framgång Fisksätra saknar den 
strukturella ansats som behövs för att på längre sikt ge alla människor och områden som 
likvärdiga villkor. Fisksätra behöver åtgärder som löser strukturella problem, inte en evig 
brandkårsutryckning. 

Framgång Fisksätra behöver kompletteras med en generell och generös välfärdspolitik, som 
ger alla tillgång till välfärdens verksamheter. Det uppnås bäst med minskad 
avgiftsfinansiering och ökad skattefinansiering. 

Vi konstaterar också att minoritetsstyrets budgetering och finansiering av stadsutvecklingen 
har havererat. Redan 2014 när alliansen ville finansiera stadsutvecklingen och tillfälligt 
ordna Nacka kommuns ekonomi genom försäljning av skolor och välfärdsfastigheter 
varnade Vänsterpartiet för den utveckling vi nu ser. 

Att vara uppbunden att betala höga hyror genom avtal som löper över 25 år eller mer är 
dyrare än att äga fastigheterna själva och finansiera investeringar på sedvanligt sätt. 
Konsekvenserna av det här ekonomiska experimentet, som alliansen valt att genomföra för 
att på kortare sikt bekosta skattesänkningar, kommer fortsätta belasta Nackas skattebetalare 
i många år framöver. 

Den ekonomiska styrningen av stadsutvecklingsprojekten har också varit bristfällig, och vi 
ser nu kostnadsökningar som kommunstyrelsen inte haft kännedom om förrän nyligen. 
Kommunstyrelsen borde naturligtvis ha sett detta och åtgärdat problemen innan 
kostnaderna hunnit växa sig så stora som de nu är. Nu riskerar viktiga 
infrastruktursatsningar utebli i Nackas fortsatta stadsutvecklingen och exploateringen. 

Bostadsbristen i Nacka är mycket stor, och det är viktigt att vi så snart som möjligt får till 
en stabil nyproduktion av bostäder, arbetsplatser och kultur- och idrottsanläggningar. 
Dessa satsningar får inte utebli för att Nacka målats in i ett hörn där styret nu anser att 
investeringar i framtiden är något kommunen helt enkelt inte har ekonomiska muskler till. 

Protokollsanteckning 
Emma Eide lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
I årets budget fortsätter vi satsningarna på miljö och klimat. Det är extra viktigt eftersom 
nuvarande regering har en obefintlig klimatpolitik som resulterat i att den fina trend av 
utsläppsminskningar som Sverige haft sedan 90-talet nu vänt, och vi ser att utsläppen ökar! 
Då måste vi agera lokalt. Här i Nacka säkrar vi medel för implementeringen av det nya 
miljö och klimatprogrammet som antas i början av nästa år. Det är ett ambitiöst program 
med målet om ett klimatpositivt Nacka 2040. För att det ska vara möjligt måste en mängd 
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insatser göras, både från kommunens olika verksamheter men också bland Nackabor, 
företag och föreningar i Nackasamhället. För att få fart i omställningen jobbar vi bland 
annat vidare med Viable cities och genom det samarbetet kommer vi att kunna ta del av 
mer resurser och stöd från omställningsexperter på bland annat Linköpings universitet, 
WWF och privata företag. Vi har också givit ett uppdrag om att till budgeten 2026 integrera 
målen för miljö och klimat. På så vis blir målen för miljö och klimat en naturlig del av 
verksamhetsmålen och därmed en naturlig del av verksamheten. En viktig pusselbit för att 
nå våra ambitiösa mål.  
 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
Motion – Nacka behöver ett granskande klimatråd (MP) 

Nackalistan bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Nacka arbetar just nu med att ta fram det nya klimat- och miljöprogrammet som sedan ska 
implementeras. Vi delar Miljöpartiets syn att kommunen i samband med översynen av detta 
även bör ta in externa experter för granskning av det utförda och planerade arbetet.  

Nackalistan ser fortsatt behovet av extern expertis för att säkerställa kvalitet och effektivitet 
i de klimat- och miljöinsatser som nu initieras. I kommuner med klimatråd används dessa 
forum som platser där forskare granskar handlingsplaner och åtgärder. Till exempel 
fungerar klimatrådet i Lund som en “konstruktiv granskare” med fokus på att bidra med 
förbättrings-förslag inom klimat och miljö. Ett liknande råd skulle vara värdefullt för 
Nacka. Även om vi strävar efter att bygga upp och behålla all nödvändig kompetens inom 
kommunen ser vi stor nytta i att få externa perspektiv för att komplettera vår 
klimatstrategiska enhet. Vi är positiva till den mening som lades till i utskottet. ”att en 
fortsatt och fördjupad samverkan med experter och akademi är av stor vikt för 
kommunens klimat- och miljöarbete. I samband med den aktualitetsprövning som sker av 
kommunens klimat- och miljöprogram varje mandatperiod ska behovet av en extern 
granskning ses över.” 

Motion – Sociala obligationer i Nacka (MP) 

Nackalistan bifaller kommunstyrelsens förslag att avslå motionen då en tillräcklig volym för 
potentiella sociala investeringar är avgörande för att det ska vara effektivt att utveckla ett 
eget ramverk för sådana investeringar, vilket för närvarande inte är möjligt. Det är värt att 
notera att nu när Nacka kommun ansluter sig till Kommuninvest kan vi i framtiden få 
möjlighet att låna både i grönt och socialt format. Vi anser också att utställandet av egna 
obligationer ofta kräver ett merarbete och merkostnad som för att täckas kräver en väldigt 
hög lånevolym, Nackalistan tycker det är viktigt att hålla låneskulden så låg som möjligt och 
ser inte att det är ekonomiskt lönsamt att då ställa ut egna obligationer. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
Vi delar inte bilden av att det nuvarande miljöutskottet ska bli en klimat- och miljönämnd 
och att nämnden ska ha hand om miljötillsynen. Det sista det strategiska klimatarbetet 
behöver är ett stuprör i form av att flytta ner frågorna till nämndnivå. 



 
44 (76) 

 2024-11-18 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Anledningen till att miljötillsynen idag ligger på miljö- och stadsbyggnadsnämnden är att 
det handlar om myndighetsutövning och vi menar att det är bra. Miljöutskottet fyller idag 
precis den funktion som vi tror att V och NL vill se i en klimat- och miljönämnd, och vi 
menar att fokus för den ska vara det övergripande klimat- och miljöarbetet och inte 
myndighetsutövning. Att den är kopplad till kommunstyrelsen är också viktigt, då det är 
kommunstyrelsen som leder arbetet och har ett övergripande perspektiv. 

Vi behöver inte fler stuprör anser vi och just därför förhandlade vi om en klimat- och 
miljödirektör och ett starkare miljöutskott. Tack vare vårt avtal har Nacka nu också en 
klimatstrategisk enhet med samlad och ny kompetens. Precis vad vi behöver för att driva på 
arbetet framåt. 

Miljöpartiet ser fortsatt ett behov av externa expertögon på det arbete som nu tack vare det 
gröna samverkansavtalet sjösätts och genomförs. I de kommuner där klimatråd finns så 
fungerar dessa som forum där forskare granskar handlingsprogram och vidtagna åtgärder. I 
Lund är de t.ex. enligt egen utsago “en kritisk vän” med ambitionen att bidra med 
konstruktiva och lösningsorienterade förslag till förbättringar inom miljö och klimat. Det 
här tror vi fortsatt kommer behövas också i Nacka. All kunskap bör naturligtvis finns 
“inhouse” och genomsyra allt arbete - och vi är på god väg dit med den klimatstrategiska 
enheten - men ofta behövs externa ögon och bedömningar. Vi ser ett stort värde i att nu 
sjösätta och börja arbeta med det nya klimat-och miljöprogrammet och att kommunen i 
samband med översynen av detta även tar in externa experter för granskning av det utförda 
och planerade arbetet, i linje med vårt yrkande. 

Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet. 
Arbetet som försökskommun för uppstart av lokala poliser är viktigt. När vi var betydligt 
färre invånare i Nacka fanns det betydligt fler poliser stationerade i olika delar av 
kommunen vilket bidrog till trygghet och gott förebyggande polisarbete. Det är nu på tiden 
att vi hittar tillbaka till tidigare verksamma sätt för polisen att få grepp om Nackas olika 
delar och en närmare kontakt med invånarna. Det förebygger kriminalitet vilket också 
många kriminalexperter framhäver som den bästa metoden.                                                                                                                                                                 
Det är tyvärr inte alltid vi får beslutsunderlag som håller en önskad god kvalitet baserat på 
relevanta fakta som hör till respektive ärende. Det behöver förbättras och skärpas och ingå 
som en självklar del för politiken och det demokratiska beslutsfattandet.                                                                            
Medborgares inflytande behöver stärkas. Deras åsikter och inflytande behöver finnas med 
som grund från början i div byggprocesser. Skara är ett bra exempel som tillämpar och 
jobbar med invånares ökade inflytande. Här har Nacka mycket att lära. 

En liten men viktig nämnd vad gäller omsorgen om de svaga invånarna. Det är viktigt att 
nämnden har god insyn över vad förmyndarna gör och att rutinerna följs. Enskilda 
förmyndare får inte ha för många uppdrag så att det blir svårt att hålla fokus på enskilda 
klienter. En fortsatt utveckling av datoriserade rutiner är ett bra verktyg. Samverkan mellan 
kommunerna är viktigt för kunskaps- och erfarenhetsutbyte och för effektiviteten. 
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Block 3 - Fritidsnämnden 
 

Yrkanden 

Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Emma Eide (C) och Gunilla Grudevall-
Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  

Andreas Jakobsen Rystedt (MP) yrkade bifall Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Esa Örmä (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 

Alena Jukic (V) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till 
Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Hon yrkade även att punkten 52 skulle ställas 
under särskilt proposition. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. 

Helena Westerling (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
Hon yrkade även att punkten 22.2 skulle ställas under särskild proposition. 

Yrkanden avseende motionerna 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Emma Eide (C) och Gunilla Grudevall-
Steen (L) bifall till kommunstyrelsens förslag avseende motionen. 

Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av YuSie Rundkvist Chou (NL) och 
Tomas Ottosson (V), bifall till motionen. 

Beslutsgång  

Motion 53 - Inrätta en fritidsbank i Nacka  
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag avseende motion 53 mot bifall till 
motionens förslag, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  

Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som vill bifalla motionen röstar nej. Vinner 
ja har kommunfullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.” 

Vid voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 23 röster för förslaget. 3 ledamöter 
avstod från att rösta. 1 ledamot var frånvarande.  

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
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• Voteringslista 6 

Ordförande konstaterade att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 22.2 i Socialdemokraternas förslag till 
mål och budget och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Ordföranden ställde därefter bifall mot avslag avseende punkt 52 i Vänsterpartiets förslag 
till mål och budget och fann att kommunfullmäktige avslagit förslaget. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende fritidsnämndens område. 

Reservationer 
Helena Westerling reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 

Alena Jukic reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande: 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta 
hänvisar vi till vår egen budget. 

Vi vill dock lyfta att det är särskilt olyckligt att det antagna förslaget saknar riktade 
satsningar som syftar till att ge Nackas invånare en mer jämlik fritid. Vi behöver och vill se 
fler satsningar som stöttar föreningar som riktar sig till personer med funktionsvariationer, 
boende i eftersatta områden och unga som annars inte söker sig till fritids- och 
idrottsverksamheter. Utöver detta behöver boendes tillgång till idrottsanläggningar bli mer 
jämlikt i kommunen, och nya anläggningar med god möjlighet att tillgodose behovet av 
såväl organiserad som spontan idrottsaktivitet planeras och byggas i områden där de 
behövs. Sänkta trösklar till en meningsfull fritid leder till stärkt sammanhållning och främjar 
invånarnas fysiska och mentala hälsa. 

En god ansats vi trots detta vill lyfta är att Fritidsnämnden får i uppdrag att utreda 
möjligheterna att instifta en fritidsbank eller liknande lösning. 

Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
Det gläder mig att några av våra och Bosse Ståldals käpphästar nu ska förverkligas. Till 
exempel att Orminge bollplan ska förstoras till en 11-spelarplan och minst en 11-
spelarplanplan ska anläggas på Porsmossen. Men fortfarande saknas fler planer på västra 
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Sicklaön. Det självklara vore en 11-spelarplan i Sickla och en satsning på ett verkligt 
idrottskluster på Järlahöjden. Bosse har varit bekymrad över tillgången på lämplig mark för 
planer på nordvästra Sicklaön som redan är så bergig och så exploaterad. Kanske kan ett 
tips från Jerker Linnerborg om fotbollsplaner på pontoner vara en möjlig lösning, vilket 
finns på andra platser i världen.    

Protokollsanteckning 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
Nackalistan bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Nackalistan ser positivt på andemeningen i motionen och tycker att det är bra att 
inriktningen på våra utegym breddas och kompletteras med inriktning på äldre. Vi ser 
positivt på motionssvaret där kommunen skriver att man inom ramen för utveckling av 
befintliga utegym ska se om redskap för att träna balans kan läggas till på utegym i hela 
kommunen. 

Andreas Jakobsen Rystedt lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
Miljöpartiet välkomnar att en utredning nu ska göras kring ett möjligt inrättade av en 
fritidsbank. Vi hade i vår budget lagt pengar för inrättande av ett fritidsbibliotek. För oss 
behöver det nödvändigtvis inte vara i formen av “Fritidsbanken”, det är själva funktionen 
av att byta och låna utrustning för fritid och idrott som vi vill åt. Det finns många sätt att 
göra detta, även i samarbete med andra aktörer. Vi stannar heller inte bara vid en utredning 
utan budgeterar för genomförande, varför vi avstod vid voteringen. 
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Block 4 - Kulturnämnden 
 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Frank 
Svensson (M) och Anders Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget.  

Mattias Qvarsell (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. Han 
yrkade även att punkten 69 i Nackalistans förslag till mål och budget skulle ställas under 
särskild proposition. 

Lamin Jatta Modigh (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han 
yrkade även att punkten 69 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade även att punkten 60 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget.  
 
Joel Lallerstedt (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 69 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 20 röster för förslaget. 7 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget. 

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 7 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 60 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans och 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende kulturnämndens område. 
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Reservationer 
Mattias Qvarsell reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Lamin Jatta Modigh reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 

Jan Salomonsson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande: 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta 
hänvisar vi till vår egen budget. 

Vi vill dock lyfta att det är särskilt olycklig att det fattade beslutet innebär att kommunens 
nuvarande avgiftsnivåer för deltagande i kulturverksamheter inte sänks, och att 
kulturpengen inte höjs. Låga avgifter och ordentligt stöd till kulturverksamheter riktade 
mot barn och unga säkerställer att enskildas livsomständigheter inte i för hög utsträckning 
utgör hinder för deras deltagande i kulturlivet, och fostrar i förlängningen framtidens 
demokratiska subjekt. 

Nacka är en på många sätt välmående kommunen som trots starka resurser uppvisar kraftig 
ekonomisk segregation mellan olika bostadsområden. Det sakförhållandet medför att 
kommunen har en långtgående plikt att aktivt utjämna olika invånares möjligheter att 
uppleva och delta i kulturaktiviteter. 

Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
Det är särskilt viktigt att det finns väl fungerande kulturhus i alla kommundelar. Lokal 
kultur bör så långt det är möjligt drivas av lokalbor som vill sätta sin prägel på 
kulturverksamheten utifrån lokala behov. Jag protesterar därför mot den tilltagande 
kommunalisering som nu pågår i Älta där Dieselverkstan föreslås ta över Älta Kulturknut. 
Även när det gäller Fisksätra Folkets Hus finns det oroande tecken vilket är mycket 
sorgligt. Fisksätra Folkets hus har haft en livaktig verksamhet med bland annat ett 
ungdomsråd som kom igång i nybyggda och renoverade lokaler i Fisksätra skola. Tyvärr 
saboterades detta genom att hela byggnaden överläts till en friskola. Kommunens 
investering i detta kulturhus uppgick till 12 mkr. Statliga Boverket bidrog med 4 mkr. 
Ersättningslokalen på parkeringen är betydligt mindre och kommer att rivas när bostäder 
ska byggas där.  

Det är också viktigt att komma igång med projektering av kulturhus i området 
Kvarnholmen, Finnboda och Henriksdal som totalt kommer att befolkas med ca 25 000 
boende. 

Framgångsrika Boo Folkets Hus har stora ekonomiska bekymmer efter mordbranden 2020. 
Det är viktigt att kommunen backar upp föreningen också eftersom branden tog hela huset 
på grund av kommunens intilliggande brandpost var avstängd. 
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Protokollsanteckning 
Maria Bang lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
Demokratin och samhället stärks av medskapande och engagerade medborgare och 
invånare som upplever att de kan påverka samhället och sitt eget liv och tar ansvar för sin 
plats och sina medmänniskor. Miljöpartiet anser därför är det inte bara viktigt vad Älta 
Kulturknut levererar till Ältaborna utan även hur det levereras och av vem. Miljöpartiet ser 
att det finns ett stort egenvärde i att skapa förutsättningar för att Älta Kulturförening (eller 
annan lokal aktör) ska kunna driva Älta Kulturknut framgent och förutsätter att dialog förs 
med nuvarande aktörer i samband med att kommunen tar över driften, för att tillvara all 
den kunskap och engagemang som finns där. 
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Block 5 – Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Martin Sääf (L) och Anders Tiger (KD), 
bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  

Henrik Unosson (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade även att punkten 79 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Stephan Andersson (SD), med instämmande av Esa Örmä (SD), yrkade bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
 
Desha Svenneborg (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Lina Olsson (NL) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (-), bifall till Nackalistans 
förslag till mål och budget. Lina Olsson (NL) yrkade även att punkten 75 skulle ställas 
under särskild proposition. 

Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 75 i Nackalistans förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 36 röster mot förslaget och 11 röster för förslaget. 13 ledamöter avstod 
från att rösta. 1 ledamot var frånvarande. Därmed avslogs förslaget. 

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 8 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 79 i Vänsterpartiets förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans och 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende miljö- och stadsbyggnadsnämndens område. 
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Reservationer 
Henrik Unosson reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Lina Olsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 

Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande: 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta 
hänvisar vi till vår egen budget. 

Vi vill dock lyfta fram att det finns särskilt olyckliga konsekvenser av det fattade beslutet.  

I vår budget har vi flyttat en stor del av Miljö- och stadsbyggnadsnämndens ärenden till en 
ny Klimat- och miljönämnd, vars syfte är att samla kommunens kompetens på ett nytt sätt 
för att driva på klimatomställningen. Den ekologiska budgeten och en framtida balans i 
klimatomställningsfrågor är minst lika viktiga som kommunen ekonomiska budget.  

Vi ser också att Miljö- och stadsbyggnadsnämnden kan ta en aktiv roll kring andra frågor, 
till exempel att Nacka behöver ett större och mer mångsidigt bestånd av hyresrätter. 

I områdesplaner anser vi att den ökande befolkningens behov av idrottsytor, kulturlokaler 
och gröna parker bör prioriteras högre än kortsiktiga ekonomiska förtjänster. 

Nackas områdesplanering och detaljplanering bör aktivt verka för 15-minutersstaden, som 
skapar förutsättningar för en betydligt minskad privatbilism. Säkra gång- och cykelvägar ska 
anläggas samtidigt som utrymmet för biltrafik krymper. 

Det är av avgörande vikt att energiåtgången i fastigheter hålls på ett minimum i alla 
framtida exploateringsprojekt, likaså att materialvalen görs för att hålla koldioxidutsläppen 
från byggnationen så låga som möjligt. 

Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
Byggkonjunkturen är vikande i hela landet, även i Nacka. Exploaterings- och byggplaner 
pausas i stor omfattning och läggs på is. Som tidigare ledamot i bl a MSN har jag under alla 
år framfört kritik mot alltför uppblåsta stadsbyggnadsplaner, speciellt om de inkräktar på 
naturmiljön. Nu är rätt läge att stanna upp, se över och rätta till mindre lyckade planer som 
annars är på gång. Misslyckade planer som inte genomförs har kostat Nackas invånare flera 
100 miljoner kr i förgäveskostnader men har också kostat miljön som ibland har offrats till 
förmån för exploateringar.                                                      

Den förstärkning av budgeten som NL vill ha för verksamheten hjälper förhoppningsvis till 
att motverka den personalflykt inom MSN:s verksamhet. Inte minst bland chefspersoner.                                                     
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Ett närmare samarbete med invånare i Nacka som berörs av pågående planer skulle 
utveckla demokratin i Nacka och minska nivån av överklaganaden av planer. Det behövs 
en större förståelse och respekt för hur planer berör medborgarna. 

 

  

Sammanträdet ajournerades kl. 16.43-16.49 (mellan block 5 och 6) 
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Block 6 – Natur- och trafiknämnden 
 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Karin Teljstedt (KD) 
och Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 

Lina Olsson (NL) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
Nackalistans förslag till mål och budget. Hon yrkade även att punkten 110 i förslaget skulle 
ställas under särskild proposition. 

Majvie Swärd (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 

Esa Pekka Örmä (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade även bifall till punkten 110 i Nackalistans förslag till mål och budget. 

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade även att punkten 82 i förslaget skulle ställas under särskild proposition.  

Joel Lallerstedt (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

 
Yrkanden avseende motionerna 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), Hans Peters (C), 
Karin Teljstedt (KD), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Espen Bjordal (S), bifall till 
kommunstyrelsens förslag avseende motion 50. 

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motion 50.  

Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), Hans Peters (C), 
Karin Teljstedt (KD) och Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag 
avseende motion 52. 

Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till motion 52.  

Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Karin Teljstedt (KD) 
och Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag avseende motion 54. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Maria Raner (S), bifall till motion 54. 

Beslutsgång  
Motion 50 - Utegym med fokus på balansträning för äldre 
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Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Motion 52 - Insektshotell då naturliga livsmiljöer krymper 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 44 röster mot förslaget och 17 röster för 
förslaget. Därmed fann ordföranden att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 9 

Motion 54 - Åtgärder för att förbättra trafikmiljön i Björknäs och i Eknäs 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 110 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 33 röster mot förslaget och 15 röster för förslaget. 13 ledamöter avstod 
att rösta. Därmed avslogs förslaget.  

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 10 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 82 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans och 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende natur- och trafiknämndens område. 

Reservationer 
Majvie Swärd reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Lina Olsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 
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Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande: 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta 
hänvisar vi till vår egen budget. 

Vi vill dock lyfta fram att det finns särskilt olyckliga konsekvenser av det fattade beslutet.  

I vår budget har vi flyttat en stor del av Miljö- och stadsbyggnadsnämndens ärenden till en 
ny Klimat- och miljönämnd, vars syfte är att samla kommunens kompetens på ett nytt sätt 
för att driva på klimatomställningen. Den ekologiska budgeten och en framtida balans i 
klimatomställningsfrågor är minst lika viktiga som kommunen ekonomiska budget.  

Natur- och trafiknämnden har två riktigt bra verktyg för att stimulera Nackas 
klimatomställning. 

Den ena är naturen, som ingår i nämndens namn. Det kommer skyddas mer natur – 30 % 
är målet – och flera våtmarker har blötlagts. Men samtidigt avverkas stora mängder träd i 
Nacka, både som en konsekvens av exploateringar, vilket är fallet i till exempel Ryssbergen, 
och som kalavverkningar i Erstavik. Ur ett klimatomställningsperspektiv är detta direkt 
olämpligt. Nacka kommer räkna in skog som kolsänka för att uppnå mål i klimat- och 
miljöprogrammet, en modell som är oförenlig med stora kalavverkningar. Träden behöver 
få stå kvar betydligt längre än de gör idag för att öka kolinlagringen i skogen. 
Kalavverkningar är också en dödsstöt för den biologiska mångfalden i området, och 
påverkar även friluftslivet mycket negativt. Vi anser att Nacka kommun har potential att bli 
en kraftfull och ledande aktör i frågan, och skapa fungerande samarbetsrelationer med 
markägare för att förmå dem att välja miljövänligare hyggesmetoder. I en sådan 
överenskommelse behöver även ingå att markägaren ges adekvat ekonomisk ersättning. 

Det andra verktyget är trafiken. Att klara av att minska biltrafiken i Nacka, så att 
kommunen kan nå sina framtida klimat- och miljömål. Transporter är den sektor i Nacka 
som släpper ut mest koldioxid, och för att få ned de utsläppen behövas både bättre 
kollektivtrafik och en omställning till en eldriven fordonsflotta. Tyvärr släpper även 
biobränsle ut koldioxid, även om dessa utsläpp inte räknas som en belastning i 
koldioxidbudgeten på grund av hur beräkningarna görs. 

Vi saknar också ett adekvat agerande från nämnden när det gäller att stoppa planeringen av 
Östlig förbindelse. Ökad motorvägstrafik kommer leda till ökad privatbilism, längre resor 
på daglig basis och därigenom fortsatta bilköer som hindrar viktig trafik från att komma 
fram. Allt detta är rakt motsatt det som vi anser är nämnden viktigaste huvuduppdrag i 
framtiden, nämligen att bidra till att Nacka klarar av sin del av klimatomställningen. 

Natur- och trafiknämnden ansvarar även för ett antal parkeringsytor i Nacka, över vilka vi 
anser att solcellsanläggningar bör anläggas. 



 
57 (76) 

 2024-11-18 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Joel Lallerstedt reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet och ingav följande: 
(S) motion om insektshotell är en lovvärd motion men eftersom arbete redan pågår på flera 
olika sätt, bl.a. genom den naturvårdsplan som nu arbetas fram, så ser vi inte behov av att 
bifalla den. Att öka biologisk mångfald även genom fler pollinatörer är något Miljöpartiet 
drivit i åratal och också gick till val på. Dels är det del av det gröna samverkansavtalet men 
vi har också fått igenom satsningar kopplade till stadsmiljön i ett politikerinitiativ i 
kommunstyrelsen förra året. 

Angående motionen om trafikmiljön i Björknäs vill Miljöpartiet lyfta vikten av att 
kommunen nu genomför åtgärder i området som bidrar till att barn och unga kan röra sig 
fritt och trafiksäkert i en trafikmiljö utformad efter de oskyddade trafikanternas behov, 
särskilt till och från skolorna i området. Säkra skolvägar var en prioriterad punkt som 
Miljöpartiet drev igenom i samverkansavtalet med minoritetsstyret. Vi ser fram emot att 
följa resultatet av beslutade och planerade åtgärder och vill betona att detta även bör ske i 
dialog med boende i området. Vidare anser Miljöpartiet att kommunen bör arbeta för att 30 
km/h ska gälla som norm i tätbebyggda områden. En åtgärd som skulle ge en förbättrad 
och ökad trafiksäkerhet i såväl Björknäs som Eknäs. 

Att symbolpolitiskt bryta ut ett yrkande om 30% skydd av mark, som Nackalistan gjorde, 
ger vi heller inte mycket för. Det är lovvärt att Nackalistan i brist på egen politik kopierar 
andras, men just 30% skydd av natur är något vi både gått till val på, förhandlat om och fått 
igenom, så arbete pågår redan. Nacka har tack vare oss inte bara nu ett mål om att skydda 
30% natur, utan också en plan för att nå dit. 

Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
Att än en gång utreda en hiss vid Henriksdalsberget borde inte behövas med tanke på den 
långbänk som har varit i kommunen i denna fråga. Ändå kan man konstatera att det behövs 
eftersom man ännu inte har kommit till en konstruktiv och praktisk lösning av frågan. 
Redan från början har jag satt mig in i frågan och lyssnat både till kommunens/alliansens 
argument och till de boendes. Det finns många kunniga seniorer på berget och dessa har 
visat på förslag till lösningar och har haft goda samarbetspartners som har bidragit med 
fakta och vilja. Tyvärr tror jag att denna fråga har hamnat i ett olyckligt kommunalt 
prestigeträsk vilket gör att inget händer i hissfrågan.                                           

Förstärkt vinterunderhåll behövs även om vintrarna blir allt kortare. Det gäller inte minst 
för gångtrafikanterna som i många fall kan få avsevärda svårigheter att ta sig fram över 
snövallar och på halkiga gångbanor. En förbättring här minskar kostnaderna för olyckor 
som drabbar sjukvården och för skador och kostnader för individen.                                                                                              

Sophanering och minskning av klotter och nedskräpning behöver ökas på allmänna platser 
och torg. Det ökar trivsel, trygghet och minskar till och med kriminalitet.                                                            
Sorgligt men sant - den rika våtmarken i Sarvträsk i Boo är nu ett minne blott. Därmed har 
Nackas mål att främja våtmarkers biotoper helt nonchalerats. I en tid då allt fler bygg- och 
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bostadsplaner läggs på is borde denna plan ha kunnat stoppas. Istället offrar ett antal 
partier i Nacka den biologiska mångfalden och går med på en miljömässigt dålig plan.                                                          

Trafikmiljön i Björknästrakten är ett problem för många som bor där. Trafiken kommer att 
öka i framtiden med tilltagande utbyggnad och därmed också problemen med smitbron 
och igenproppade smitvägar.                                                                                                                                  

Parkeringsplatserna vid Orminge centrum verkar vara för få för att kunna erbjuda platser 
till alla bilister som vill handla i centrum eller som vill parkera bilen för att istället ta bussen 
in mot stan. Detta måsta hanteras om Orminge centrum i fortsättningen ska ha kapacitet 
och kommersiell dragkraft i nivå med kraftigt ökar invånarantal. 

Protokollsanteckning 
Lina Olsson och Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för 
Nackalistan.  
Motion – Utegym med fokus på balansträning för äldre (S) 
Nackalistan bifaller kommunstyrelsens förslag. 
Nackalistan ser positivt på andemeningen i motionen och tycker att det är bra att 
inriktningen på våra utegym breddas och kompletteras med inriktning på äldre. Vi ser 
positivt på motionssvaret där kommunen skriver att man inom ramen för utveckling av 
befintliga utegym ska se om redskap för att träna balans kan läggas till på utegym i hela 
kommunen. 
 
Motion – Insektshotell då naturliga livsmiljöer krymper (S) 
Nackalistan bifaller kommunstyrelsens förslag. 
Insektshotell är en åtgärd som beskrivs i pollineringsplanen, som sedan december 2023 
ingår som en del av den kommande naturvårdsplanen. 
 
Nackalistan motionerade 2023 om att ta fram en pollineringsplan. Frågan hade lyfts långt 
tidigare och en enig natur- och trafiknämnd tillstyrkte förslaget redan i januari 2020 men 
röstades sedan ned av M, KD, L och C. De hade i maj 2021 egen majoritet i 
kommunfullmäktige där de oväntat kovände och röstade emot vår motion om 
pollineringsplan.  
 
Eftersom kommunen efter valet 2022 fick en ny mandatfördelning i fullmäktige ansåg 
Nackalistan att frågan var värd att pröva igen, varför vi ånyo motionerade om att införa en 
pollineringsplan. Denna gång gick förslaget om pollineringsplan igenom i ett enigt 
fullmäktige, som tog beslut i december 2023 att pollinering skulle ingå i den redan 
beslutade och kommande naturvårdsplanen. 
 
Kommunen har fortfarande inte har någon antagen naturvårdsplan, trots att denna skulle 
komma under 2023, enligt det avtal som Miljöpartiet slöt med M, KD, C och L efter 
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valet. Nackalistan följer dock noga arbetet med naturvårdsplanen där det nu finns ett 
färdigt förslag som även inkluderar en pollineringsplan, helt i linje med vår motion. 
Vi hoppas att det fortfarande är möjligt att få statlig medfinansiering med 50% för de 
åtgärder som naturvårdsplanen föreslår (t ex insektshotell). Det var även möjligt att få detta 
2021 när alliansen röstade ned förslaget. Det vore synd om Nackas skattebetalare tvingas 
stå för hela notan p g a alliansens saktfärdighet. 
 
Motion – Åtgärder för att förbättra trafikmiljön i Björknäs och i Eknäs (S) 
Nackalistan bifaller motionen. 
Nackalistan har drivit och ställt sig bakom de planerade trafikåtgärderna som beskrivs i 
motionsvaret från tjänstemännen - inte minst i de trafikfarliga korsningarna 
Sockenvägen/Hjortängsvägen samt Sockenvägen/Värmdövägen som vi hoppas snart är 
åtgärdade. Vi bifaller ändå motionen nu för att poängtera vikten av att hitta bra lösningar 
på de problem som lyfts. 
 
Nackalistan anser därutöver att kommunen bör ta ett helhetsgrepp om trafiken i Boo, vilket 
vi även interpellerat om under våren 2024 och lämnat in en motion om i september 2024. 
Detta bör göras av flera skäl, däribland för att minska trafiken i Björknäs och Eknäs. I 
dessa områden har biltrafiken ökat p g a en ökad befolkning samt avgiftsbeläggning på nya 
Skurubron, vilket får vissa bilister att välja en omväg över den gamla Skurubron. 
Om kommunen ska anlägga en ny rondell på Ormingeleden bör man se över möjligheten 
att leda annan trafik dit än bara till/från det nya verksamhetsområdet (Orminge trafikplats) 
som planeras där. Nackalistan vill även gå vidare med utredning av Boo trafikplats 
(avfarter/påfarter från väg 222 Värmdöleden mot Boovägen) tillsammans med 
Trafikverket. 
 
Vi noterar att Boo trafikplats tyvärr saknas i samrådsförslaget till Nackas översiktsplan 
2050. Nackalistan har i en motion inlämnad i september 2024 bett kommunen utreda 
möjligheterna för trafikplats Boo samt andra förbättringsområden i vägnätet som vi tror 
kommer att minska trafiktrycket i Björknäs.  
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Block 7 - Socialnämnden 
 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin 
Teljstedt (KD) och Martin Hedman (C), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget. 

Maria Raner (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 

Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Lars Alexandersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade även att punkten 97 skulle ställas under särskilt proposition. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. 

Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 97 i Vänsterpartiets förslag till mål 
och budget och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende socialnämndens område. 

Reservationer 
Maria Raner reserverade sig för mot beslutet Socialdemokraterna. 

Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 

Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande: 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta 
hänvisar vi till vår egen budget. 

Vi vill dock lyfta att det är särskilt olycklig att det fattade beslutet innebär att kommunen 
ännu en gång sätter krav på organisation och verksamheter att klara en ökande 
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arbetsbelastning utan ordentligt utrymme att rekrytera mer personal eller ge befintlig 
personal bättre lön och bättre förutsättningar att göra ett bra jobb och må bra på jobbet. 

I socialnämndens ansvarsområde måste medarbetarna hjälpa verkliga människor med 
verkliga problem. Vi kan inte räkna med att verkligheten alltid ska ställa upp på 
kommunens effektiviseringskrav eller vara medgörlig när kommunen vill att en mindre 
personalstyrka ska klara av att göra mer. Vi riskerar att förlora den personal vi har om vi 
inte ger dem rimliga förutsättningar, och händer det kommer verkliga problem gå olösta. 
Den antagna budgeten är ett försök att trolla bort den faran genom att inte låtsas om den. 

Lisskulla Zayane reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet. 

Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
En förnyad satsning på lokalt stationerade fältassistenter behövs i Nackas olika delar. Det 
går hand i hand med ett utvecklat socialt förebyggande arbete mot utslagning och 
gängkriminalitet. Nacka hade en gång i tiden detta och det var en lyckad verksamhet som 
bidrog till trygghet. Bara för att det är en äldre modell så är det inte något som inte skulle 
vara verkningsfullt i dagens samhälle. Tvärtom! Övriga ungdomsinsatser som bedrivs i 
Nacka är också positiva inslag men personalen där har inte samma befogenheter som 
utbildade lokala fältisar har.                                                                                   

Vad har Nacka för specialdestinerade resurser att sätta in för att förändra läget för 
ungdomar som har rekryterats in i gängkriminalitet och vill lämna den? En ökad satsning på 
detta vore en förtjänst för samhället och för individen. 
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Block 8 - Äldrenämnden 
 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Tobias Nässén (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), Karin 
Teljstedt (KD) och Håkan Ekengren (C), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget. 
 
Espen Bjordal (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Alena Jukic (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Hon yrkade 
även att punkten 120 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Kristina Granlund (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. 
 
Lars Alexandersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 

Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 120 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 33 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. 3 ledamöter avstod 
att rösta. 1 ledamot var frånvarande. Därmed avslogs förslaget.  

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 11 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans och 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende äldrenämndens område. 

Reservationer 
Espen Bjordal reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Kristina Granlund reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 

Alena Jukic reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande: 
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Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta 
hänvisar vi till vår egen budget. 

Vi vill dock lyfta att det är särskilt olycklig att det fattade beslutet inte ger äldreomsorgen 
ordentlig löne- och priskompensation. De befintliga problemen med för små 
personalstyrkor som åläggs för stora arbetsbelastningar och svårigheter att rekrytera 
personal med erforderlig kompetens i tillräckliga antal kommer därmed att fortgå. Dessa 
problem leder i sin tur till att medarbetarnas arbetsmiljö och den omsorg som kommunens 
äldre får blir lidande. Det går inte att satsa på välfärdstjänster utan att satsa på den personal 
som levererar dem – och det är dags för Nacka att överge tanken på att år efter år söka 
effektiviseringar i tjänster som ytterst bygger på mänskliga möten – ett område där 
utrymmet för effektivisering är svårt begränsat. 

Lisskulla Zayane reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet och ingav följande: 
På sikt ser Miljöpartiet behov av att inrätta en kommunal hemtjänst, särskilt med tanke på 
att andelen 85+-åringar ökar i kommunen. Verklig valfrihet innebär också att kunna välja 
kommunala alternativ, där medborgarna har rätt till insyn i verksamheten, personalen har 
grundlagsskyddad meddelarfrihet och vi kan vara trygga att pengar går till verksamheten 
och inte plockas ut av externa ägare. När kommunen har egen produktion av välfärd skapas 
också en annan förståelse för verksamhetens möjligheter och utmaningar. 

Miljöpartiet ser positivt på ambitionerna i motionen. Lättillgängliga och väl anpassade 
träningsmöjligheter för alla, oavsett förutsättningar är en vinst för samhället såväl i stort, 
som för den enskilde. Därför är det positivt att nämnden inom ramen för ordinarie tidsram 
för reinvestering park satsar på kompletterande redskap i form av balansredskap på 
kommunens utegym som kan nyttjas av äldre. 

Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 
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Block 9 – Nämnden för arbete och försörjning 
 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Oliver Rykatkin (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Martin Sääf (L) och 
Anders Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Henrik Frank (S), bifall till 
Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  

YuSie Rundkvist Chou (NL) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (-), bifall till 
Nackalistans förslag till mål och budget.  

Lars Alexandersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade även att punkten 10 skulle ställas under särskild proposition. 

Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget.  

Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade även att punkten 88 skulle ställas under särskild proposition. 

Yrkanden avseende motionerna 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av YuSie Rundkvist Chou (NL), 
Henrik Frank (S) och Jan Salomonsson (V), bifall till motion 55. 

Oliver Rykatkin (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag avseende motion 55.  

Beslutsgång  
Motion 55 - Inför vuxenutbildning i kommunal regi i Nacka kommun 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 10 i Sverigedemokraternas förslag, 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 88 i Vänsterpartiets förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
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Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans och 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende nämnden för arbete och försörjnings område. 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

YuSie Rundkvist Chou reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 

Jan Salomonsson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande: 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta 
hänvisar vi till vår egen budget. 

Vi vill dock lyfta att det är särskilt olycklig att det fattade beslutet inte innehåller några 
åtgärder för att säkerställa att kommunen tar ansvar för invånarna och deras möjligheter att 
bo kvar i kommunen. Det är helt rimligt att vänta sig att kommunen ska kunna hjälpa den 
som behöver att hitta sysselsättning, eventuellt stöd där behov föreligger och – framför allt! 
– en bostad till en rimlig hyra. 

Som Nacka arbetar nu är mycket av det arbete som görs på nämndens område ofta 
bortkastat, då den slutgiltiga utgången blir att invånare som behöver stöd och insatser 
lämnar kommunen, med eller utan Nackas aktiva medverkan till bosättning i annan 
kommun. Då bostadstillgången ingår i kommunens ansvarsområden innebär det att 
bostadsbristen, som i sig är ett misslyckande, inte kan ursäkta misslyckanden i sociala 
insatser, arbetsmarknadsinsatser och integrationsarbete. Nacka kan bättre, och Nackaborna 
förtjänar bättre. 

Lisskulla Zayane reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet och ingav följande: 
Att Sverigedemokraterna försöker få igenom sin återvändarpolitik också i Nacka är 
naturligtvis inte förvånande, men det är glädjande att de inte har något gehör för sin unkna 
politik i Nacka. Deras budget dryper av främlingsfientlighet och är dessutom 
verklighetsfrånvänd: Nacka behöver fler invånare - och särskilt barnfamiljer - inte färre. 

Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
Roligt att Nacka har förhållandevis låga siffror vad gäller arbetslöshet.  En ökning av 
antalet praktikplatser kan ändå behöva göras, kombinerat med möjlighet till 
kompletterande studier. Det skulle motverka utanförskap och bidra till integration och egen 
försörjning för fler och vara ett bra insteg på arbetsmarknaden med ett fylligare CV.                                                                                              

Förlängning av boendeperioder utöver de två år som nu gäller behövs för nyinvandrade 
personer i Nacka, speciellt barnfamiljer. En utökning av tidsmarginalerna bidrar till att 
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stärka tryggheten för barn i en tid när de håller på att etablera sig i skolor och förskolor och 
vore i linje med Barnkonventionen.      

Protokollsanteckning 
YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
Nackalistan bifaller motionen. 

I många möten med näringslivet påtalas bristen på rätt utbildad arbetskraft och att det 
hindrar företagen från att växa. Samtidigt går människor arbetslösa, som med rätt 
utbildning skulle kunna täppa igen många av de luckor som finns. Nacka har valt att helt 
förlita sig på privata utbildningsalternativ. Vi tror att en kommunal aktör skulle kunna fylla 
ett existerande behov, öka valfriheten och öka flexibiliteten i vuxenutbildningen. 
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Block 10 - Utbildningsnämnden 
 

Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
 
Eivor Örenmark (M) yrkade, med instämmande av Emma Eide (C), Monica Brohede 
Tellström (L) och Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget. 

Andreas Andersson (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade även att punkten 44.1 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Lars Alexandersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade även att punkten 22 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han yrkade 
även bifall till punkten 44.1 i Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
 
Joel Lallerstedt (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade även att punkten 106 i förslaget skulle ställas under särskild proposition.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på punkten 44.1 i Socialdemokraternas förslag till mål och 
budget.  

Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 44.1 i Socialdemokraternas förslag, 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. 
Därmed avslogs förslaget.  

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 12 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 22 i Sverigedemokraternas förslag, 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 106 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
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Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans och 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende utbildningsnämndens område. 

Reservationer 
Andreas Andersson reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 

Jan Salomonsson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande: 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta 
hänvisar vi till vår egen budget. 
 
Vi vill dock lyfta att det är särskilt olycklig att det fattade beslutet ensidigt fokuserar på 
skolans underliggande finansiering genom checkmodellen och internhyressättning på 
bekostnad av riktade satsningar på saker som skolbibliotek, elevhälsa, elever med 
neuropsykiatriska funktionsvariationer, kostnadsfri skolfrukost. Alla dessa satsningar skulle 
kunna bidra starkt till att elever med olika förutsättningar och livssituation skulle kunna få 
en likvärdig och god skolgång oavsett vilken skolenhet de valt att skrivas in hos. 
 
Joel Lallerstedt reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet och ingav följande: 
Miljöpartiet har länge föreslagit att hyrorna bryts loss ur skolchecken och finansieras 
centralt, i likhet med vad som sker i flertalet andra kommuner och på ett 
konkurrensneutralt sätt. I vår budget får fastighetsenheten och välfärd skola ett uppdrag 
om att omförhandla hyrorna för att sänka dessa från de föreslagna 4,5%.  

Ett rättvist hyressystem är viktigt för att öka skolornas förutsättningar att 
kommunövergripande bedriva en jämlik pedagogisk verksamhet. Problemet med höga 
hyror och att varje investering i fastigheten som görs drabbar skolorna som hyresgäster - 
där barnen är med och betalar vare sig det är solceller, ommålning av kapprum, ny lekplats 
eller energisnålare fönster genom att investeringen läggs på hyran - blir än mer påtagligt 
idag i en redan pressad situation för skolorna. Miljöpartiet välkomnar att att styret i sin 
budget föreslår en lägre höjning av hyrorna, något vi framfört som viktigt för oss i våra 
dialoger med dem. 

Vi instämmer också med Socialdemokraternas intention och delar problembilden av det 
nuvarande systemet, men tror att deras förslag om en skolcheck uppdelad i flera olika delar 
riskerar att bli ett administrativt tungt system. För oss bör fokus ligga på hyrorna. 

Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
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Satsningar på elevhälsovård behövs i dagens Nacka. Alltför många barn och unga får inte 
hjälp i tid vilket inverkar på skolresultat, hälsa och på en bra framtid för dem. Psykologer, 
kuratorer, sjuksköterskor, läkare och specialpedagoger behöver bli fler och avlasta lärare 
inom de professioner som de har kompetens inom och som lärare inte har. Då kan lärare 
istället fokusera mer på kärnuppgiften undervisning.     

Det roliga med modersmålsundervisningen i skola/förskola för barn med annat hemspråk 
är att den ökar och inte minskar dessa barns färdigheter i svenska. Det har vetenskapligt 
visats i många decennier. Språkdelen i hjärnan stimuleras ytterligare. Så varför föreslå, som 
något parti, att man ska ta bort en fungerande undervisning.  

Färre barn per grupp behövs i förskolan då kan alla barn lättare bli sedda och få rätta 
resurser och utvecklingsmöjligheter som de har behov av.   

Skolbiblioteken behöver förbättras i hela landet och i Nacka även om det också finns 
undantag. Då måste det finnas tillräckliga anslag till kompetent bibliotekspersonal, till 
öppethållande i skolbiblioteket, till lokaler och medier i form av böcker och AV-medier. 
Snart kommer det en ny skolbibliotekslag för att lyfta detta eftersatta område. Skolor som 
har bra skolbibliotek har ofta också en högre nivå av aktivt läsande bland sina 
elever.                                                                                                                        

Sist men inte minst handlar skolan om kunskap och bildning. Det glöms ibland lätt bort. 
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Reservationer, Mål och budget 2025-2027 i sin helhet 

Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och ingav 
följande: 
I vårt Nacka går välfärden alltid före nedskärningar. Där lyckas alla barn i skolan, våra äldre 
får omsorg av hög kvalitet och personalen har rätt förutsättningar för att kunna utföra sina 
viktiga jobb varje dag. I vårt Nacka ger närheten till natur, kultur och idrott möjlighet till en 
meningsfull fritid genom hela livet. Vi är med och leder klimatomställningen genom att 
verka för en långsiktigt hållbar miljö.  

Vi behöver nu ta ansvar för att rätta till den moderatledda minoritetens upprepade 
skattesänkningar som skett på bekostnad av nackaborna. Därför vill vi att skattesatsen 
återställs till 2023 års nivå. Med vår budget skulle förskolan och skolan få 121,8 miljoner 
kronor mer 2025 samtidigt som vi gör om finansieringsmodellen till skolorna så att hyrorna 
inte belastar skolans uppdrag.  

Vi satsar på att öka tryggheten. SSPF, samarbetet mellan skola, socialtjänst, fritid och polis, 
ska vara en del av ordinarie verksamhet. Vår uppsökande fältverksamhet Polarna stärks och 
vi vill inrätta en områdesstrateg i Fisksätra. 

Vi vill utöka öppettiderna på våra fritidsgårdar för att säkerställa att vi har mötesplatser 
med vuxna förebilder öppna för våra unga. Och vi vill inrätta en fritidsbank så att 
nackaborna kostnadsfritt kan låna utrustning till olika fritidsaktiviteter.  

Politik handlar om prioriteringar. De senaste 10 åren har Moderaterna prioriterat att 
urholka Nackas ekonomi genom att sälja våra välfärdsfastigheter, låsa in kommunen i långa 
och dyra hyreskontrakt, samtidigt som de har sålt mark och sänkt skatten i omgångar 
motsvarande 230 miljoner kronor per år de senaste fyra budgetåren.  

Det krävs en ny riktning och ett nytt ledarskap för Nacka. Det krävs ett ledarskap som tar 
ansvar i tuffa tider och vi är redo. Vi socialdemokrater vill ta ansvar för hela vårt Nacka, för 
alla nackabors rätt till trygghet, den bästa välfärden och för klimatet. 

Mikael Carlsson och Lina Olsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och 
ingav följande: 
Nackalistan yrkar bifall till vårt eget förslag till Mål och budget 2025 och reserverar oss 
emot beslutet att anta Alliansens Mål och budget 2025–2027.  

Nackalistan presenterar ett budgetförslag för 2025 som erbjuder en tydlig riktning för 
Nackas framtid, baserat på hållbarhet, trygghet och ansvarstagande – ett alternativ till det 
moderatledda minoritetsstyrets strategi. 

Vi föreslår en stadsutveckling där invånarnas behov sätts i fokus. Det innebär minskad 
byggtakt, lägre exploateringsnivåer och ett skydd för Nackas natur. Genom att frigöra 
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kommunen från tunnelbaneavtalets byggtvång prioriterar vi långsiktig livskvalitet framför 
storskaliga exploateringsprojekt. 

För att öka tryggheten i kommunen föreslår vi införandet av en kommunal polis och fler 
fältassistenter som kan arbeta förebyggande med unga och i utsatta områden. Inom 
utbildning vill vi stärka lärartätheten och minska barngrupperna för att skapa en trygg och 
utvecklande skolmiljö. 

Nackalistan betonar vikten av en ansvarsfull ekonomisk styrning. Därför föreslår vi en 
haverikommission som ska analysera tidigare projekt och identifiera åtgärder för att 
undvika kostnadsökningar i framtiden. Vi tror att detta är avgörande för att kunna leverera 
en ekonomi i balans samtidigt som vi gör nödvändiga satsningar på de kommunala 
kärnuppgifterna. 

Med vårt budgetförslag visar vi att det går att förena hållbar utveckling, social trygghet och 
ekonomiskt ansvarstagande. Nackalistan står för en framtid där Nacka utvecklas med 
omsorg om både natur och invånare. Vi förvånas över hur lite den moderatstyrda 
minoriteten tagit till sig av det senaste årets händelser och rapporter vi fått kring 
stadsbyggnadsekonomin och den styrning och ledning som varit bristande. Nu föreslår 
man lite satsningar på bland annat extra controllers samtidigt som det stora problemet 
kring kulturen i stadshuset och bristen på förtroende mellan politiker och tjänstepersoner 
helt ignoreras. I alliansens budgetförslag har man också dragit över det tak på investeringar 
som vi fått av ekonomienheten och som anses vara långsiktigt hållbart, dessutom har man 
valt att inkludera markförsäljningar något som även det avråtts från sakkunniga i 
stadshuset. Detta är inte att anse som ansvarsfullt utan tvärtom något som riskerar att sätta 
kommunen i ännu större skuldsättning. Det kommer leda till att en betydande del av 
kommunens budget i stället för att satsas på kärnverksamhet som skola, omsorg och 
äldrevård kommer gå till att bara betala räntor. Vi i Nackalistan blir alltmer övertygade om 
att framtida Nackabors dom över den nu förda politiken kommer att vara hård. 

Lars Alexandersson reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraterna.  
 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande: 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta 
hänvisar vi till vår egen budget.  

Vi vill dock lyfta att det är särskilt olyckligt att minoritetsstyrets budget bygger vidare på 
deras långvariga tradition att underlåta att kompensera för pris- och löneökningar och 
avgiftsfinansiera välfärdstjänster som borde ha varit helt skattefinansierade. 

Nacka är den femte mest ojämlika kommunen i Sverige. Kommunens välfärdstjänster är 
viktiga verktyg för att minska den ojämlikheten. Välfärden behöver göras både generell och 
generös för att bli mer tillgänglig för de invånare som har de lägsta inkomsterna. Vi 
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behöver därför sänka avgifter och lätta hushållens avgiftsbörda. Lågskattepolitik är aldrig 
gratis – och priset stavas växande ojämlikhet. 

Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
Jag bifaller Nackalistans förslag till budget för år 2025 i alla delar och upprepar inte detta 
för varje avsnitt. Ett demokratiskt mörker sänker sig över världen. Tidigare omistliga 
värden med öppenhet, ärlighet, antimygel, antikorruption och god ordning med bra 
inflytande för medborgare har varit en nödvändig grund för demokratin i stora delar av 
världen. Vi svenskar tycker ofta att demokratin är en självklarhet men ändå så behöver vi 
jobba för detta varje dag och i varje parti. Jag vill se Nacka kommun som det ljus i det 
mörker som nu breder ut sig i världen. Då gäller det för partier som vill kalla sig 
demokratiska att leva upp till dessa värden, tända lampan i Nacka genom stärkt demokrati 
och öppenhet.    

Min budget för år 2024 hade jag tillsammans med f d medlemmar i Nackalistan arbetat 
fram. Budgetförslaget för år 2025 är grundat på Nackalistans budgetförslag vilket jag också 
stöder liksom i vissa fall Socialdemokraternas. Mikael Carlssons anförande i den 
övergripande delen var mycket bra och i den instämmer jag. Varför stöder jag då 
Nackalistans förslag till budget? Det beror på att det i princip vilar på samma grund som vi 
har haft ända sedan start och som jag själv har varit med om att utforma, sedan starten i 
Nacka kommunfullmäktige 2006. Det har varit en stadig röd tråd i nästan 20 år, utan 
svajighet, som handlar om satsningar på Nackas lokalsamhällen, förebyggande socialt 
arbete, större demokratiskt inflytande för medborgarna, kritik mot alltför storvulna 
stadsbyggnadsplaner, värnande av grön miljö och utveckling och stärkande av demokratin. 
Jag ser, trots allt, så fortsätter denna politik utåt i Nacka hos Nackalistan och därför får den 
stöd av mig och övriga f d medlemmar i Nackalistan. 

Protokollsanteckningar för Mål och budget 2025-2027 i sin helhet 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
Vi moderater har presenterat en budget med framtidstro och optimism, en stor satsning på 
skolan (höjning av skolpengen med 4 procent och strukturtillägget med 10 procent), nya 
fotbollsplaner nästa år och oförändrad låg skatt.  

Nacka är en robust och uthållig kommun med välskött ekonomi, dagen till ära dessutom 
utsedd till kommunen med ”bäst framtidsutsikter”.  Vi moderater vill fullfölja de stora 
investeringar vi planerat för i idrott, natur, klimat och bättre vägar, om än i lite lugnare 
takt.  

Mot vår framtidstro finns Socialdemokraternas och Nackalistans tillbakablickande och 
ängslan, deras mörka bild av kommunens ekonomiska förmåga och brist på visioner och 
långsiktighet. Socialdemokraterna har inte heller lyckats samla oppositionspartierna om 
någon gemensam färdriktning mer än att höja skatten, de är oense om vad de extra 
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skattepengarna ska användas till och om stadsbyggandet, trafiken, idrotten mm. Det visar 
på ett svagt ledarskap.  

Socialdemokraterna och Nackalistan vill tokbromsa investeringarna, vilket gör att de inte 
har pengar för nya fotbollsplaner nästa år, inte för fler solceller på kommunala fastigheter 
eller för att fortsätta rusta upp skolgårdarna i vårt utemiljölyft. Anmärkningsvärt minst sagt, 
de partierna pratar ofta om just behovet av fler fotbollsplaner och mer klimatinvesteringar. 
Men när det kommer till kritan tar de bort pengarna och vill stoppa projekt som vi planerat 
sedan länge.  

Än mer anmärkningsvärt är att Socialdemokraterna och Nackalistan vill höja skolhyrorna 
med 4,5 procent nästa år. Vi säger att 1,5% får räcka när räntor och inflation sjunker. Det 
gör att skolornas och äldreboendenas pengar räcker till mer med vår politik. När 
Socialdemokraterna och Nackalistan säger att de vill höja skatten för att satsa på skolan, så 
menar de att de vill höja skatten för att betala orimliga skolhyror.  

Tyvärr fick vi inga svar på varför de vill stoppa investeringar i fotbollsplaner och höja 
skolhyrorna med 4,5 procent, trots en över 10 timmar lång debatt. De försökte lite krystat 
hävda att de vill att hyrorna ska lyftas bort från skolorna, men de hade dels inget sådant 
konkret förslag och dels innebär ju inte det att hyrorna blir lägre utan bara att de ska betalas 
av någon annan (oklart vem).  

Vi noterade i debatten att Nackalistan har högt tonläge om stadsbyggnadsprojekt som drar 
över i kostnader och gärna pekar finger, men att de inte har några som helst förslag på 
lösningar. Vi har bl a avsatt 4 miljoner kronor extra nästa år för att förbättra styrningen, 
men Nackalistan har vare sig pengar eller andra idéer. Så tomhänt kan man inte styra en 
kommun.  

Vi vill förklara hur vi röstade på några punkter i budgeten. När det gäller 
Socialdemokraternas förslag 19.9 om att arbeta in det kommande klimatprogrammet i det 
vanliga budgetarbetet så har vi ett motsvarande uppdrag (punkt 23.5). Nackalistans förslag 
110 om att skydda 30 procent av Nacka som naturmark har vi redan fattat beslut om, i 
budgeten för 2024 och det arbetet pågår. Det är bra att Nackalistan nu stödjer den linjen, 
men vi ser inget behov av att återupprepa beslutet.  
 
- - - - - 
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§  184 KFKS-2024-00393 

Motion – En bättre finansieringsmodell för skolorna 
Inkom den 18 mars 2024 av Andreas Andersson, Johanna Kvist m.f., (S) 

Beslut 
Ärendet bordlades.  

Sammanfattning av ärendet 
Motionärerna från Socialdemokraterna föreslår att utbildningsnämnden ska ges i uppdrag 
att ta fram ett förslag på en uppdelad skolcheckmodell, för att säkerställa att alla skolor och 
elever får jämlika resurser. Förslaget är en finansieringsmodell där skolchecken delas upp i 
flera delar, olika checkar, i syfte att säkerställa att den del som går till pedagogisk 
verksamhet inte påverkas av omständigheter så som en hög lokalhyra eller att rektorn på 
skolan har en hög lön.  

Skollagen reglerar hemkommunens skyldighet att lämna bidrag till fristående 
skolhuvudmän i form av ett grundbelopp och i vissa fall ett tilläggsbelopp. Vilka kostnader 
som ska ingå och grunderna för beräkning anges också. Det är inte förenligt med skollagen 
att en kommun skulle detaljstyra eller villkora bidraget med att det ska användas på ett visst 
sätt eller till ett visst ändamål varför motionen bör avslås. Det skulle strida mot 
kommunens styrprincip om konkurrensneutralitet om det bara omfattade de kommunala 
skolorna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 19 juni 2024 

Bilaga 1 Motion - En bättre finansieringsmodell för skolorna (S) 

Bilaga 2 Protokollsutdrag UBN 2024-06-19 § 37 (UBN-2024-00109) 

Yrkanden 
Ordföranden Eva Öbom Ekdahl yrkade att ärendet skulle bordläggas till 
kommunfullmäktiges sammanträde den 9 december 2024. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att bordlägga ärendet.  

 

- - - - - 
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§  185 KFKS-2023-01064 

Anmälan av nya interpellationer 
 

KFKS 2024-01198 

Interpellation från Johanna Kvist (S) om Hur mycket väntas Nacka betala i hyror till 
Rikshem och Hemsö de närmsta 10 åren? 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras av 
kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) vid nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

- - - - - 



 
76 (76) 

 2024-11-18 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  186 KFKS-2023-01065 

Anmälan av nya motioner 
 

Inga motioner har inkommit.  

 

- - - - - 
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